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Våra värderingar 
Sverigedemokraterna har en stark vision och värderingar som vi vill värna om i samhällsbygget 
av vår kommun. För vi vet att om gemensamma värderingar genomsyrar våra medborgare 
kommer vi alla att känna en större gemenskap, kunna skapa ett bättre samhälle som är tryggt 
och säkert, samt komma åt flera av de stora utmaningar som vår kommun idag har som 
otrygghet, utanförskap, utsatthet och arbetslöshet. 

• Medborgaren först, på riktigt. 

• Trygghet och säkerhet för alla invånare. 

• Fri företagsamhet, fri och rättvis handel och konkurrens, mindre regleringar, lagom skatt och 
begränsad offentlig verksamhet som grundläggande förutsättningar för individuell frihet samt 
personligt och nationellt välstånd. 

• Individuell frihet, mer personligt ansvar och större demokratiskt ansvarsutkrävande. 

• Hållbar, ren energiförsörjning med tonvikt på energisäkerhet. 

• Familjens betydelse som samhällets grundpelare. 

• Effektivt kontrollerad invandring och ett slut på missbruk av asylsystemet. 

• Effektiva och moderna offentliga tjänster och lyhördhet för behoven hos både stad och land. 

• Ett slut på slöseri och överdriven byråkrati och en strävan att öka öppenheten i de 
kommunala verksamheterna och i användningen av skattemedel. 

• Respekt och rättvis behandling för alla partier, nya och gamla, stora och små. 
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Vision för Södertälje 
Sverigedemokraternas vision för Södertälje kommun är ett öppet, vänligt och fritt samhälle, där 
alla människor kan känna en grundläggande trygghet och gemenskap i alla livets skeden. Att 
skapa förutsättningar för att våra kommuninvånare skall känna denna trygghet och gemenskap 
är kommunens allra viktigaste uppgift som vi ser det. För att ett tryggt samhälle av detta slag 
skall kunna skapas måste alla människor uppleva att de behandlas på ett varsamt, korrekt och 
rättvist sätt. 

Otrygga samhällen präglas idag av sociala klyftor och skilda former av segregation och 
laglöshet. Detta är förhållanden som beklagligt nog i icke ringa utsträckning kommit att prägla 
Södertälje, som i dag har tre områden som enligt polismyndigheten anses vara ”särskilt 
utsatta”. Sverigedemokraterna välkomnar i detta perspektiv de initiativ för utökad 
kameraövervakning, i form av så kallade trygghetskameror, som tagits av polisen i samarbete 
med kommunen. 

Ett annat viktigt instrument för att få till stånd en ökad trygghet för kommunens invånare är 
nattvandring – denna bör enligt vår mening utökas. För att kunna få till stånd ett Södertälje av 
den modell som ovan skisserats är det nödvändigt att ge vår kommun en positiv identitet. Vi 
skall som kommuninvånare kunna vara stolta över att säga att vi kommer från Södertälje. 

Södertälje är en gammal, svensk stad vars historia sträcker sig mer än tusen år tillbaka i tiden. 
Det är mot den bakgrunden viktigt att vi bevarar vår nationella identitet och vår nationella 
kultur. Därför vill vi arbeta för att även barn i tidig ålder får uppleva och ta del av vår historia 
och kultur. 

Södertälje är en stad i Sverige och våra svenska lagar, regler och traditioner skall vara 
överordnade. 

Kommunen har enligt vår mening ett ansvar när det gäller att på olika sätt främja 
kommuninvånarnas anda av gemenskap och att se till att människor som flyttar hit kan bli en 
del av denna. Vi bygger denna inställning på Sverigedemokraternas grundläggande 
socialkonservativa ideologi som förordar assimilation i stället för den misslyckade 
integrationspolitiken som har bedrivits. 

Södertälje skall vara en kommun för alla dem som vill ge sina barn en trygg uppväxt och en 
ordnad skolgång, för dem som genom vuxenstudier eller högre studier vill förkovra sig och nå 
sin fulla potential, för dem som genom sitt arbete vill bidraga till den gemensamma välfärden, 
för dem som önskar sig ett tryggt och värdigt åldrande och för alla dem som genom ideella 
och kulturella insatser i föreningsliv eller på annat sätt vill verka för att Södertälje blir en rikare 
och bättre kommun. 
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 Södertälje ska vara en stad där lag och ordning råder 

• Alla invånare ska vara medvetna om sina rättigheter men också sina skyldigheter.  

• En ren och trivsam stadsmiljö och landsbygd.  

• Människor känner sig trygga.  

• Företag känner sig väl bemötta av kommunen och välkomna att bedriva sin verksamhet här.  

• Ett bra företagsklimat ska finnas.  

• Resurser används effektivt och målmedvetet. Och missbruk förhindras.  

• Invånare känner sig stolta över hur deras skattepengar förvaltas.  

• Invånare känner ett ansvar för sina handlingar och tar ansvar, inte skyller det på 
socioekonomiska faktorer.  

• Södertälje bedriver utbildning som håller en nivå högre än genomsnittet i Sverige. Både 
grundskola och gymnasium.  

• Lärare bestämmer i klassrummen och är goda förebilder och ledare för eleverna  

• Vi har arbetsro i alla klassrum.  

• Vi har ett samhälle som ställer krav på våra ungdomar.  
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Mål för budgetåren 2024–2026 

Kommunstyrelsen  

• Kommunen ska vara en trygg och säker kommun att bo och verka i. 
• Hela verksamheten präglas av insyn baserat på demokratiska kriterier. 
• Kommunens medborgare känner att demokratin i kommunen fungerar.  
• Kommunens medborgare ska vara nöjda med kommunstyrelsens ledning och arbete. 

 

Ekonomi  

• Anpassa verksamheten för den rådande lågkonjunkturen, höga inflationen samt de 
höga räntorna. 

• Södertälje kommun ska verka för att vara en attraktiv kommun för arbetsgivare och 
värna om trygghet för företag. 

• Effektivisera verksamheterna och arbeta bort misshushållning, missriktade projekt samt  
• Kommunen ska vara självförsörjande av egna skattemedel.  
• Målet bör vara att skatteintäkter ska vara tillräckligt för den kommunala driften.  

  

Utbildning  

• Resultaten i förskolan, grundskolan, gymnasiet och vuxenutbildningen ska förbättras.  
• Läxhjälp erbjuds samtliga elever i grundskolan.  
• Alla elever ska kunna lära sig läsa, räkna, skriva under de första tre skolåren.  
• Fler gymnasieelever ska fullfölja sin utbildning.  
• Inför fysisk aktivitet dagligen i grundskolan.  
• Nolltolerans mot mobbning och skolk - åtgärder ska vidtas omedelbart.  
• Tryggheten för elever och personal ska öka årligen.  
• Södertälje kommun ska införa en språkpolicy i klassrummen. 
• Södertälje kommun ska vara ledande i att lära nyanlända det svenska språket. 
• Södertälje kommun ska ha ett strategiskt samarbete med lokala arbetsgivare för 

yrkesutbildningar. 

 

Tekniska  

• Handläggningstider ska hanteras snabbt och effektivt med gediget och kompetent 
arbete. 

• Arbetet att förbättra och underhålla infrastrukturen ska fortsätta prioriteras.  
• Ett trygghets- och tillgänglighetsperspektiv genomsyras av nämndens relaterade 

beslut.  
• En upprustning och förbättring av skolgårdar prioriteras.  
• Identifiera, planera och påbörja åtgärd av farliga gång- och cykelvägar till, från och vid 

skolor.  
• Jordbruksmark fortsätts undantas vid planering av bebyggelse.  
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• En strategi för ladd infrastruktur tas fram och utvecklas där kommunen tar en ledande 
roll.  

• En belysningsstrategi tas fram och utvecklas där kommunen intensifierar 
effektiviseringen.  

• 2 timmar gratis parkering via appar ska råda på samtliga kommunala parkeringar.  
• Fortsätt planera och påbörja byggnation, offentliga toaletter ska finnas tillgängliga för 

hela Södertälje kommun.  
• Arbeta aktivt för att bevara kommunens skytteföreningar. 
• Se över en strategi för att bekämpa den dåliga luftkvalitén i Södertälje, som inte på ett 

otillbörligt sätt påverkar bilisternas trafiksäkerhet och framkomlighet.  

 

Socialnämnden  

• Tiden till arbete ska minskas och antal hushåll med försörjningsstöd ska fortsätta 
minska. 

• Andelen barn, ungdomar och vuxna som återaktualiseras inom socialtjänsten ska 
fortsätta minska.  

• Fortsätta arbeta aktivt med regelbundna kontroller för att undvika missbruk av 
ekonomiskt bistånd.  

• Arbeta aktivt för att bryta utanförskapet och öka sysselsättningen genom att använda 
hela Sverige som arbetsmarknad.  

• Andelen barn och ungdomar som får stöd i form av institutionsplaceringar ska minska 
årligen, vård och behandling ska i första hand ske inom öppenvården.  

• Antalet barn som behöver samhällets stöd ska minska genom tidiga insatser i 
samverkan med kommunala samt externa verksamheter, exempelvis genom 
familjecentraler.  

• Sysselsättningsgraden ska öka med riktiga jobb och mindre subventionerade jobb.  
• Fortsatt aktivt stävja välfärdsbrott.  
• Det skall fortsatt vara ordning och reda inom försörjningsstöd. 
• Invånarna har förtroende för de lokala sociala myndigheterna.  
• De som har ett reellt behov har möjlighet att få stöd från kommunen.  
• Oanmälda hembesök ska tillåtas och tillämpas. 
• Arbeta för att förbättra tryggheten för kvinnors säkerhet 
• Arbeta för att behålla och rusta upp kvinnojouren Annfrid. 
• Införa som ny standard att all omsorgspersonal ska avslöja fall av pågående tvångs-

och barnäktenskap. 

 

Vård och omsorg  

• Äldre med behov av plats på boende ska få en plats.  
• Vara mer tillåtande gentemot privata boenden.  
• Inför mer valfrihet med fler externa aktörer genom licenser inom hemtjänst.  
• Maten tillagas så nära de äldre som möjligt, helst på plats.  
• Digitala kommunikationsmedel ska kunna erbjudas som komplement inom 

hemtjänsten.  
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• Personalen och brukarna ska förstå varandra. 

  

Stadsbyggnad  

• Södertälje ska vara en ren, snygg och trygg kommun.  
• En trygg yttermiljö för medborgarna att vistas och bo i.  
• Exploateringsområden för bostäder och företag ska öka årligen.  
• Förbättra tillgänglighet och bemötande vad gäller hantering av bygglovsärenden samt 

förkorta handläggningstiden.  
• Utveckla centrala staden för ökad trygghet, exempelvis ljusare passager, öppnare 

grönområden och fler bostäder.  
• Intensifiera arbeten med trygghetskameror.  

  

Miljö och klimat  

• Basera våra miljöåtgärder på vetenskap och utveckling.  
• Fortsätt förbättra stadens tekniska möjligheter för framtidens fordon.  
• Södertälje kommun ska med utgångspunkt i översiktsplanen verka för en hållbar 

utveckling.  
• Översiktsplanen ska baseras på verkligheten och behovsanalyser.  
• Förkasta den nuvarande planen för ett bilfritt centrum.  
• Emissionsklassade områden kan vara ett verktyg för bättre luftkvalité.  
• Kommunen ska prioritera utbyggnad av laddningsstolpar.  
• Kommunen ska ha tillgänglighet för sophantering. 
• Ställ krav på bättre sophantering vid nybyggnation.  

  

Kultur och fritid  

• De skolor som inte har en fungerande idrottshall ska prioriteras vid satsningar.  
• Rikta bidrag huvudsakligen till barn och ungdom upp till 18 år.  
• Fördela hall- och plantider på lika villkor för flickor och pojkar, prioritera breddidrott 

framför elitidrott.  
• Värna om svensk kultur och uppmuntra till traditioner inför helgfiranden.  
• Privata alternativ ska främjas.  
• Intensifiera utökandet kring alternativ av fritidsintressen, exempelvis e-sport. 
• Flytta biblioteket till Gjuteriet. 

  

Arbets- och näringsliv 

• Självförsörjningsgraden ska öka. 
• Södertälje kommun ska arbeta utifrån ett kundserviceperspektiv.  
• Service och bemötande till företagen ska årligen förbättras.  
• Handläggningstider ska kortas och följa riktlinjerna.  
• SKR:s Nöjd kundindex ska årligen öka.  
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• Södertälje kommuns placering i Svenskt Näringslivs företagsranking ska årligen 
förbättras.  

• Kommunen ska ha byggklara tomter för företag inom olika branscher som vill etablera 
sig.  

• Kommunen ska införa visselblåsarfunktion för företagen. 

 

Kommunkoncernen  

• Koncernens soliditet ska långsiktigt vara på en stabil nivå.  
• Kommunala bolag ska i huvudsak inte konkurrera med den privata marknaden.  
• Telgekoncernen ska vara ett skinande exempel på kommunalägd koncern som väl 

förvaltar kommuninvånarnas pengar och allmännyttan samtidigt som man strikt följer 
kommunallagen.  

• Kommunens invånare ska ha stort förtroende för de allmännyttiga bolagen. 
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Kommunstyrelsen  

Tryggheten i Södertälje måste återskapas 

Under de senaste åren och speciellt det senaste året har Södertälje fått uppleva upprepande 
skjutningar, våldtäktsförsök, bilbränder och vandalism i form av krossade rutor på 
företagslokaler, restauranger och skolor, vilket naturligtvis innebär stora extrakostnader för 
ägarna och en ökad otrygghet i kommunen. Detta är något som inte har blivit bättre med tiden 
och som tidigare inte prioriterats av kommunstyrelsen. 

Tryggheten i Södertälje måste återställas. Allt för många kommuner i Sverige har fallit offer för 
en ökad kriminalitet, så även i Södertälje. Detta måste få ett stopp. Vi sverigedemokrater vill 
inte att Södertälje fortsätter på den inslagna vägen där läget hålls på en ohållbar nivå eller 
försämras.  

Det är för oss helt uppenbart att kommunen måste utöka sin insats gällande det 
brottsförebyggande arbetet i Södertälje, samt på alla möjliga vis assistera den verksamma 
poliskåren särskilt med tanke på att det finns allt färre poliser. Sverigedemokraterna föreslår 
därför ett kraftigt utökat arbete för att återställa tryggheten i Södertälje genom ett 
flerpunktsprogram:  

• Utökad antal trygghetskameror på utsatta platser i kommunen. 
• Utökade samarbeten med föräldrar och nattvandrare för att få fler vuxna att delta i det 

trygghetsskapande arbetet. 
• Större fokus på brottsförebyggande åtgärder i kommunens alla utemiljöer. 
• Fortsätta ett starkt samarbete med polismyndigheten och civilsamhället och 

framtagande av långsiktiga trygghetsskapande åtgärder. 
• Cirkulerande ordningsvakter på otrygga platser och utanförskapsområden. 

 

Inrätta ett trygghetsutskott 

För att få en bättre överblick och demokratiskt följa upp de trygghetssatsningar som 
genomförs och arbetas med dagligen vill Sverigedemokraterna inrätta ett trygghetsutskott 
under kommunstyrelsen. Berörda kontor som socialkontoret, utbildningskontoret och 
säkerhetskontoret rapporterar kring de insatser som görs för att stärka tryggheten och 
säkerheten i kommunen. 

 

Bostäder till Södertäljeborna  

Enligt Sverigedemokraterna är det mest logiska systemet för bostadsfördelning i Södertälje ett 
system där Södertäljeborna prioriteras. Vi vill se över möjligheterna för att ge Södertäljeborna 
förtur till alla lediga lägenheter i kommunen. Förslagsvis kan de som redan bor i Telge Bostäder 
prioriteras först, sedan kommer de som är kommuninvånare, finns det lägenheter över ska de 
som vill flytta till kommunen kunna ställa sig i en särskild kö för dessa lägenheter. 
Sverigedemokraterna anser att kommunen ska se över möjligheterna för att arbeta fram ett 
system som fungerar efter principen att Södertäljeborna ska prioriteras i kommunens 



 

10 
 

 

bostadskö. Kommunen- och koncernens tjänstemän ska fortsätta arbetet med att stävja svarta 
hyreskontrakt.  

Vid nybebyggelse bör hänsyn tas till att kommunen behöver olika former av boende i olika 
standarder. Det som ofta sker i nuläget är att nybebyggelse blir väldigt dyrt. Både 
bostadsrätter och hyresrätter ska byggas och dessa ska finnas i olika standarder för att vara 
anpassade efter kommunens invånares olika ekonomiska situationer.  

 

Medel för starkare grannsamverkan  

Växande otrygghet är ett inslag i vardagen för många Södertäljebor och företagare. Det kan 
gälla otrygghet när man vistas i det offentliga rummet eller när man vistas i sin hemmiljö.  

Grannsamverkan är något som kan bistå polisen i deras arbete. Boende i ett bostadsområde 
hjälps åt att hålla uppsikt över sina grannars bostäder och är uppmärksamma på personer 
som rör sig i området. Ett bostadsområde, en bostadsrättsförening och så vidare kan idag 
starta upp den sortens verksamhet. Att boende är uppmärksamma på vilka det är som rör sig i 
kvarteret har en påverkan på brottsligheten, det handlar främst om att förhindra 
bostadsinbrott, skadegörelse och fordonsstölder.  

Den forskning som finns visar att grannsamverkan påverkar och att brottsligheten minskar. 
Enligt en genomgång av internationell forskning som Brottsförebyggande rådet (BRÅ) gjort 
minskar brottsligheten med i genomsnitt upp till 26 % där man har grannsamverkan. 
Grannsamverkan bygger mycket på samarbete. 

Sverigedemokraterna vill låta boende efter fullgjord utbildning hos polisen ansöka om 
ekonomiska medel för inköp av utrustning och material kopplat till att kunna driva en 
effektivare grannsamverkan som bidrar till att öka tryggheten i det aktuella bostadsområdet. 
Boendeorganisationer som är godkända för grannsamverkan ska få stöd till inköp av 
bevakningsutrustning som detektorer och kameror, utbildning och så vidare.  

 

Bekämpa trenden av växande utanförskap  

För det allra flesta är det uppenbart att utvecklingen i Sverige går åt fel håll. Vi är särskilt 
oroade över utvecklingen kring de områden som av polisen kategoriseras som särskilt utsatta 
samt utsatta områden. Nationella operativa avdelningen inom polisen har gjort bedömningen 
att Södertälje har tre särskilt utsatta områden i form av Ronna, Geneta och Lina samt även två 
utsatta områden i Fornhöjden och Hovsjö. Därför behöver ett stärkt arbete mot växande 
utanförskap införas. 

  

Politik på lika villkor  

Sverigedemokraterna anser att kommunstyrelsen och kommunfullmäktige inte tar sitt 
demokratiska ansvar på allvar. Man har gjort det svårare för medborgare att presentera förslag 
och transparensen hur dessa behandlas har blivit sämre.  
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Vi vill återställa hur medborgarförslagen presenterades av författaren till förslaget och inte av 
tjänstemännen. Vi ser positivt på hur vissa andra kommuner i stället för att göra det svårare har 
underlättat för medborgare att lämna förslag och även öka transparensen för dessa, genom så 
kallad e-demokrati. 

Andra kommuner har anammat detta koncept, till exempel i Tyresö där de har det så kallade 
Tyresöinitiativet där alla som är över 16 år och som bor, studerar eller arbetar i Tyresö kan lämna 
in, rösta på och kommentera förslag. Förslag som får stöd från minst 50 privatpersoner skickas 
vidare som ett beslutsärende till den nämnd som ansvarar för frågan och vad nämnden svarar 
kan man sedan läsa på kommunens webbplats.  

Sverigedemokraterna vill även att kommunen ska ta fram ett program för medborgardialog där 
vikten av kommuninvånarnas insyn och inflytande i den kommunala politiken fastställs. Vi ser 
även ett stort utrymme för förbättringar när det gäller exempelvis öppna nämndsammanträden, 
allmänna frågestunder och även folkomröstningar. Efter många år i den politiska periferin har 
Sverigedemokraterna blivit väl medvetna om att det råder demokratiska missförhållanden i det 
svenska samhället. Trots att vi idag är ett stort parti, förekommer ofta ohederliga allianser och 
kompromisspolitik mellan politiska motståndare endast i syfte att utesluta våra väljare från 
inflytande.  

Oavsett vilket parti det gäller ska demokratin fungera väl och vi anser därför att alla folkvalda 
partier som har representation i kommunfullmäktige även ska ha rätt till insynsplatser i styrelser, 
nämnder och beredningar. Detta utgör ingen kostnad för kommunen och det möjliggör för 
partier att bättre uppfylla sina politiska uppdrag och ta sitt ansvar inför sina väljare. 

 

Översyn av alla policydokument 

Det politiska arbetet i Sveriges kommuner vilar i teorin på grunden att det finns folkvalda 
politiker och opolitiska och opartiska tjänstemän i förvaltningen. Innan man avskaffade 
straffansvaret för tjänstefel, avsättning och suspension kunde fel eller försummelser i tjänsten 
leda till att ansvariga dömdes för tjänstefel. Straffskalan sträckte sig från böter hela vägen till 
fängelse. Därtill fanns möjlighet att stänga av tjänstemannen från vidare arbete, eller till och 
med avskeda vederbörande. Men sedan den nya lagstiftningen kan tjänstemän endast dömas 
för brott i enlighet med lagstiftning för privatpersoner. På grund av att många tjänstepersoner 
inom kommunen uppenbart sitter på dubbla stolar inom kommunen och civilsamhället samt 
politiken ser vi uppenbara brister i policyer och riktlinjer för anställda. 

Detsamma gäller de många handlingsplaner och politiska dokument som ofta ska vara ett 
politiskt styrmedel gentemot tjänstemännen, men som ofta leder till motstridiga mål och 
ineffektivitet. Här måste en översyn göras för att se vilka av alla dessa dokument som faktiskt 
är användbara och vilka som är överflödiga. 

 

Neutral klädpolicy för offentligt anställda inom Södertälje kommun  

EU-domstolen i Luxemburg slog tidigare fast att företag får lov att förbjuda sina anställda att 
bära synliga religiösa, filosofiska eller politiska symboler, plagg och tecken utan att detta utgör 
direkt diskriminering. För att göra detta möjligt krävs det av arbetsgivaren att hänvisa till en 
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policy, en så kallad neutralitetspolicy, för att ha rätt att förbjuda anställda att bära ovan nämnda 
symboler.  

Södertälje kommun är en offentligt finansierad verksamhet och bör förhålla sig neutralt mot 
sina anställda och mot sina patienter/kunder. Södertälje kommun är en stor arbetsgivare och 
tar emot brukare med olika trosuppfattningar och med olika politiska uppfattningar, därmed 
anser vi att de ska bemötas på ett neutralt vis utan religiösa, filosofiska eller politiska symboler.  

 

Skönhetsråd  

Södertälje kommun har obestridligen en unik utformning, utstrålning och miljö. Detta är inget vi 
ska ta som en självklarhet, därför vill Sverigedemokraterna aktivt upprätthålla dessa positiva 
egenskaper som är viktiga för kommunens identitet, rent estetiskt men även gällande 
invånarnas välbefinnande. Den nuvarande styrningen av kommunen tar inte tillräcklig hänsyn till 
dessa faktorer och arbetar inte för att bevara det fina med den arkitektur och utformning som 
existerar. Man har allt som ofta valt att i stället ersätta den med moderna byggnader som inte 
passar in.  

Skönhetsrådet kan förslagsvis bestå av sakkunniga representanter från olika kunskapsområden 
såsom: arkitektur, naturskydd, tjänstemän inom samhällsbyggnad, kultur med mera.  

 

Stopp för mottagande av nyanlända migranter  

Sveriges kommuner är de som har fått axla det största ansvaret för invandringspolitiken. 
Kommunerna har ansvaret för såväl välfärden som det sociala ansvaret och den ekonomiska 
tryggheten. Ersättningen till kommunerna för att ta emot ett stort antal nya invånare har varit 
otillräcklig. Kommunerna har därmed ofta tvingats nedprioritera vård, skola och omsorg till 
förmån för fortsatt finansiering av invandringen. Segregation, utanförskap och stora 
ekonomiska kostnader har uppstått som ett resultat av den förda politiken.  

Särskilt återfinns dessa problem i våra förorter. Södertälje kommun har tyvärr inte möjlighet att 
påverka invandringen på riksnivå, då detta är en uppgift för riksdagen att besluta om, ändå går 
kommunen back flera miljoner på grund av denna politik. EBO-lagen är en av lagarna som 
möjliggör att Södertälje och andra liknande kommuner får fortsatta och långvariga problem.  

För nyanlända som gör valet att flytta till Södertälje kommun utan egen försörjning ska i dessa 
fall bidragen och bistånden inte betalas ut. Detta är möjligt genom att följa Hultsfredsmodellen. 
Genom att göra detta går vi på liknande linje med vad migrationsverket har föreslagit som 
ersättning för nuvarande EBO-lag.  

Det är bra med möjligheten att utesluta våra mest utsatta områden från möjligheten för 
nyanlända att bosätta sig där med bibehållen dagersättning, vår intuition är dock att gå längre 
för att då exkludera hela Södertälje kommun. 
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Tiggeriförbud  

Frågan om tiggeriförbud har varit uppe för diskussion i flera kommuner vilket har resulterat i en 
polariserad debatt. Den forskning och journalistiska insatser som skett i syfte att undersöka 
förhållandena för dessa EU-migranter har visat prov på organiserad brottslighet samt 
människohandel. Därför måste alla incitament för dessa personer att ta sig till Sverige och 
fortsätta med denna ovärdiga modell upphöra. Därför krävs att det tas fram en modell av 
tiggeriförbud som fungerar. Flera kommuner i Stockholms län har de facto på laglig grund 
infört förbud mot tiggeri på vissa platser. Därför anser vi att detta skulle vara fullt möjligt att få 
till stånd även i Södertälje.  

 

Utökat antal skyddsrum i Södertälje kommun  

Studier av bland annat Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) visar på att 
antalet skyddsrumsplatser i Sverige inte är tillräckligt för att täcka behovet utifrån dagens 
befolkningsmängd, det finns idag cirka 65 000 skyddsrum och med plats för 7 miljoner 
personer.  

I dagsläget är det riksdag och regering som beslutar om nya skyddsrum skall byggas. MSB 
meddelade regeringen i oktober 2017 att det behöver byggas fler skyddsrum i Sverige. I 
rapporten skriver MSB även att det vore bra om kommunerna åter tar över ansvaret för 
skyddsrummen. Redan i början på 2020-talet vill MSB att nyproduktion skall påbörjas och i 
samband med detta även att ansvaret återgår till kommunerna.  

Enligt vår mening borde Södertälje kommun redan nu ta höjd för detta i detaljplaner när nya 
fastigheter planeras. Kommunen borde också se över möjligheten att kunna hyra ut dessa 
skyddsrum som lokaler under förutsättningen att man kan återställa dessa på 48 timmar vid 
händelse av en kris. Med tanke på att vi generellt har dålig krisberedskap anser vi att ett utökat 
antal skyddsrum är av nöden samt en tydlig krishantering.  

 

Parkeringar  

Parkeringsavgift ska aldrig tas ur ett vinstgivande syfte. Bilismens kostnad för parkering har 
blivit för dyr för att stimulera och värna ett tillgängligt Södertälje för alla. Avgiften ska endast 
användas för att hålla en sund miljö bland en efterfråga att tillfälligt parkera sitt fordon. Det är 
Sverigedemokraternas mening att Södertälje kommun därför ska se över sina parkeringstaxor, 
Införa två-timmars gratis parkering i centrala delen av Södertälje. och dessutom se över om ett 
alternativ för P-skiva kan införas på vissa av de mest centrala platserna i Södertälje City. 

I samband med utformandet av nya bostadsområden behöver även antalet parkeringsplatser 
utökas. Då markytan i kommunen är begränsad förespråkar vi sverigedemokrater att redan i 
detaljplaneringsstadiet inför byggandet av nya bostadsområden ställer ökade krav på att 
parkeringsplatser byggs under mark i stället för ovan mark. Trots den högre kostnaden initialt 
så är det långsiktigt både önskvärt och billigare att bygga parkeringar under markplan.  
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Avtals- och upphandlingsavdelning  

I stället för Telge Inköp AB bör det finnas, en inom kommunen, avtals- och 
upphandlingsavdelning som även är ansvarig för de inköp som görs. Under många år har de 
flesta stora upphandlingar och inköp drabbats av kostnadsökningar. Det är bra om man har 
bättre insyn över hur mycket man köper. 

Denna avdelning ska lyfta avtals/upphandlings/inköpsansvaret från nämnderna och 
avdelningarna för att effektivare kunna utkräva ansvar. Därför behövs en avdelning med 
kompetenta experter samt avtals- och upphandlingsjurister. Detta gör att det även går att 
utkräva ansvar från avdelningen där det just nu, när det fallerar med avtal och upphandlingar, 
skylls på alla möjliga utan att något händer för att sedan upprepas vid nästa tillfälle. 
Kommunledningen har inte tagit kompetensbristen på detta område på allvar. Detta måste 
skyndsamt åtgärdas.  

 

Utöka befintliga trygghetskameror  

För att öka tryggheten och för att förebygga brott vill vi att det ska utredas och ansökas om 
att sätta upp så kallade trygghetskameror i specifikt utsatta områden.  

Det finns en stor upplevd otrygghet i kommunen och med trygghetskameror på utsatta 
platser går det att aktivt förebygga brott. Det är inte en universallösning, men det är ett bra 
komplement. Detta bör specifikt gälla i skolor, förskolor, gångtunnlar, gångstråk och på andra 
platser där det kan bedömas finnas stor risk för överfall och annan typ av brottslighet liksom i 
de områden vilka enligt polisen anses vara särskilt utsatta.  

 

Monument till minne av armeniska folkmordet/Seyfo  

Södertälje kommun ska vara neutral till händelser som Sverige inte varit inblandade i. Men vi 
erkänner att folkmordet har skett och anser att Sveriges regering bör erkänna folkmordet. 

När Socialdemokraterna som parti i regeringsställning valde att inte erkänna Seyfo och de 
kristna martyrerna har frågan återigen väckts om att bygga ett monument i Södertälje till minne 
av detta folkmord.  

Då frågan är av utrikespolitisk natur kan kommunen, även om vi som parti erkänner den 
fruktansvärda händelsen, inte bygga ett monument av beskrivet slag då detta inte ingår i dess 
ansvar gentemot våra medborgare.  

Sverigedemokraterna är öppna för att föra dialog med de intresserade kristna samfunden och 
andra föreningar med kopplingar till offrens ättlingar utse mark i syfte att bygga monument på. 
Det är tragiskt att regeringen trots riksdagens uppmaning till dags dato inte erkänt att ett 
folkmord ägt rum. Ett monument ska inte finansieras av skattebetalarnas pengar. Vi är dock 
positiva till att upplåta mark som man har gjort i Norrköping, s.k. Norrköpingsmodellen.  
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Hållbar ekonomi  

Det ekonomiska läget är ansträngt och framöver kommer Södertälje kommun att behöva göra 
åtskilliga investeringar för att möta framtida behov. Det medför att vi måste fokusera ytterligare 
på effektiviseringar och minskade omkostnader. Vi måste omedelbart se över de onödiga 
kostnader vi har och minska dem så snart som möjligt för att bättre kunna säkerställa att vår 
kärnverksamhet fungerar som den ska. Fokus måste ligga på kärnverksamheterna. 

Vi måste lägga prioritet på att ha en hållbar och ansvarsfull ekonomi. Vi måste fortsätta 
amortera ner kommunens skuld i en snabb takt för att bättre skapa utrymme för att vår 
kommun ska kunna växa och utvecklas åt rätt håll. 

Pandemin har också blottlagt svagheter i kommunens krisberedskap. Det är kommunens 
ansvar att stå förberedd vid eventuella kriser. Därför ser Sverigedemokraterna det som 
naturligt att utreda möjligheten att införa beredskapslager för kritiska verksamheter som ska 
kunna tillgodose behov under en eventuell kris.  

 

Förvaltningspolicy  

I Sverige ska kommunerna vara självständiga. Detta kan tolkas på olika sätt, men generellt 
innebär det att regering och riksdag inte ska lägga sig i hur kommunerna sköter sin 
verksamhet. Denna princip är reglerad i kommunallagen och därefter får kommunerna också 
själva välja hur de ska utföra sitt uppdrag. Det vanligaste är att kommunerna handhar detta 
genom att sköta en del genom direkt förvaltning, där politikerna ger direktion till olika 
tjänstemän som sedan utför själva verksamheten, och sedan genom bolag, där kommunen 
äger hela eller delar av ett företag som då ska sköta en del av kommunens verksamhet i 
bolagsform.  

Den senare varianten har blivit väldigt populär de senaste 20 åren därför att den sägs 
effektivisera kommunens verksamhet. Vi har inga direkta problem med att kommunenen 
sköter delar av sin verksamhet i bolagsform, problemen uppstår beträffande på vilket sätt 
detta implementeras och varför så sker. Det vanligaste argumentet för bolagisering är att 
effektivisera verksamheterna. Problemet ligger i att de ansvariga oftast inte kan svara på hur 
man effektiviserat verksamheten eller vad som har effektiviserats.  

Ett annat argument är att bolagsvarianten ger snabbare beslutsvägar, vilket är legitimt då 
bolag/företag inte behöver gå igenom den demokratiska processen med nämnder och 
byråkrati som en normal kommunal förvaltning kräver. Ytterligare argument är att bolagen 
legitimerar kommunens verksamheter. Kortfattat innebär det att det låter bra för medborgarna 
och därför lättare accepteras av dessa. Det gör att till exempel Södertälje kommun framställs 
som effektivare och bättre än kommunen kanske egentligen är.  

Det finns även ett starkt ekonomiskt incitament för att ha kommunala bolag, speciellt i en 
koncern, då detta möjliggör koncernbidrag. Om ett bolag går dåligt kan förlusten täckas upp 
av vinsterna/överskotten från andra bolag genom koncernbidrag. Det är en form av 
skatteplanering, men inte många kommuner vill erkänna att det är så det går till då det inte 
låter så bra eller klinga ”rätt” i folks uppfattning om en sådan kommun.  
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Finns det då några andra negativa konsekvenser för kommunen och dess medborgare med 
att ha kommunägda bolag eller koncerner? Det beror på vad man menar med negativa 
konsekvenser. Bolagen kan fatta snabbare beslut, men detta sker på bekostnad av 
medborgerlig insyn och påverkan. Bolagen kan hävda bolagssekretess angående ärenden så 
att medborgare inte kan ta del av information om beslut i förväg, och medborgarna har heller 
ingen möjlighet att överklaga beslut som ett bolag fattar. Man kan även sponsra föreningar och 
andra organisationer utan beslut hos nämnder och därmed kringgå demokratiska processer 
för att genomföra sin politik utan att behöva blanda in den normala politiska förvaltningen 
eftersom man kan stöta på motstånd där. Speciellt när man har styrelser i företagen som 
utgörs av icke folkvalda politiker vilka inte har någon särskild kompetens för att styra och leda 
bolag.  

När vi nu har kommit till insikt om hur den politiska majoriteten sköter och har drivit 
förvaltningen i Södertälje kommun och Telgekoncernen blir vi djupt oroade. Vi har sett flertaliga 
exempel där den politiska majoriteten kringgår de folkvalda nämnderna och beslutsorganen 
med hjälp av beslut fattade i dessa bolag. Till exempel har Telgekoncernen gett 
sponsoravtal/bidrag på flera hundra tusen kronor till fotbollsföreningar för att dessa ska klara 
sin ekonomi, samtidigt som man förhandlar ner dyra hyreskontrakt på arenorna som 
kommunerna köpt från fotbollsföreningarna för att dessa nu som då ska kunna gå runt.  

Problemet består inte av fotbollsföreningarna, utan hur den politiska majoriteten har skött 
hanteringen av beslut som borde ha haft en större demokratisk insyn och påverkan. 
Detsamma gäller alla turerna kring Grafikens hus etablering i Södertälje kommun och de lokaler 
det är planerat att de ska använda sig av. Där är det planerat att Telge Fastigheter ska 
förbereda sig för att renovera dessa lokaler och risken är att kostnaderna ska tillfalla 
kommunen. Beslut om kostnader/priser som våra kommuninvånare blir högst drabbade av 
utan att få insyn i besluten eller har möjlighet att påverka dem. Där styrande politiker i 
kommunen kan skylla på att de inte kan påverka vad bolagen gör då de är just bolag.  

Vi ser även ett problem i den omfattande skatteplanering som kommunen ägnar sig åt genom 
Telgekoncernen. Det går bra för flera bolag, vilket i många fall ger dem enorma ekonomiska 
överskott. Detta pekar på att bolagen tar ut högre avgifter från medborgarna än vad som är 
nödvändigt, alternativt att man inte investerar där det behövs. Dessa vinster/överskott används 
sedan för att täcka upp kostnader i andra bolag som går med miljonförluster. Samtidigt är 
kommunens ambition att hämta ut så mycket pengar som möjligt ur Telge AB för att täcka 
upp för den dåliga ekonomin i resten av den kommunala verksamheten på grund av den 
slösaktiga politik som bedrivs. Detta urholkar enligt vår mening det demokratiska systemet 
som kommunerna är byggda omkring. Även om det inte är olagligt, anser vi inte att det är god 
förvaltning.  

Sverigedemokraterna anser att Södertälje kommun i första hand ska ägna sig åt sin 
kärnverksamhet och att Telge AB ska reflektera de viktigaste åtaganden som kommunen i 
bolagsform behöver vara verksam i. Om det finns privata bolag inom verksamhetsområden 
som traditionellt sett inte kan sägas vara kärnverksamhet och kan göra jobbet lika bra, ska 
kommunen inte försöka konkurrera med dessa och då istället avveckla eller sälja av den 
aktuella kommunala verksamheten. Den kommunala kärnverksamheten ska i möjligaste mån 
skötas i förvaltningsform så att de demokratiska aspekterna inte förbises. Det är viktigt att 
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invånarna och medborgarna kan ha en bättre insyn i och påverkan på de beslut som fattas 
och förstå varför de fattas, oavsett om det innebär att dessa beslut kan ta lite längre tid.  

När ett behov uppstår som inte är en del av den kommunala kärnverksamheten bör 
kommunen inte starta upp verksamhet i kommunal regi och/eller i bolagsform. Istället bör de 
enligt vår mening försöka hitta seriösa intressenter som kan fylla de behov kommunen har och 
ge intressenterna den hjälp som behövs för att starta upp en verksamhet på ett smidigt sätt. 
Detta är en viktig del i ansträngningarna att locka företag till Södertälje, samtidigt som detta 
kommer bidra till att minska arbetslösheten och även locka fler skattebetalande personer till 
kommunen.  

 

God ekonomisk hushållning  

Sverigedemokraterna Södertäljes målsättning är att skapa bästa möjliga förutsättningar för 
återskapandet och upprätthållandet av det svenska folkhemmet. För att den uppgiften ska 
vara möjligt behöver kommunen hushålla väl med de ekonomiska resurserna.  

Den långsiktiga utgångspunkten som vi ser det är att kommunen ska finansiera sig själv och 
sina kostnader så långt det är möjligt. Södertälje kommun ska inte finansieras av andra 
kommuner som i dagsläget, där kommunledningen räknar med att få utjämningsbidrag och 
andra statsbidrag för att klara av kommunens åtaganden. Ett exempel på detta är bidrag för 
att de orimliga kostnaderna för den förda flyktingpolitiken ska kunna fortsätta finansieras.  

 

Omstrukturering av den politiska organisationen  

Sverigedemokraterna i Södertälje anser att den kommunala nämndorganisationen är för bred, 
svårstyrd och kostsam. Det resulterar i dubbelarbete och tenderar i högsta grad att vara 
ineffektivt. Vi vill skapa en effektivare organisation med färre politiker och där fokus kommer 
att ligga på våra kärnverksamheter: skola, vård och trygghet för våra invånare. Vi beräknar här 
att kunna göra en årlig besparing på 6 miljoner kronor.  

Pandemin har visat oss att det går att driva det politiska arbetet på ett annat sätt, det vill säga 
digitalt. Detta har redan medfört lägre kostnader. En annan viktig sak gäller antal deltagande i 
nämndsammanträden och framför allt kommunfullmäktige. Där ser vi att man kan använda sig 
av systemet som Stockholms regionfullmäktige jobbar - ersättarna kallas vid behov. Partierna 
själva ansvarar för att alla röstberättigade finns på plats.  

 

Landsbygdsnämnd 

Sverigedemokraterna vill att demokratin ska vara så nära folket som möjligt, men i detta fall 
anser vi att kommundelsnämnderna inte fyller en tillräckligt stor funktion för att bära de aktuella 
kostnaderna. De har allt för ofta utgjort en onödig administration och ineffektivitet.  Därför 
kommer kommundelsnämndernas ansvar enligt vår modell att centraliseras till en 
landsbygdsnämnd. Då kan vi bättre använda de resurser vi har och får samtidigt en bättre 
överblick, något som underlättar planeringen för hela kommunen. 
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Vård- och omsorgsnämnd  

I effektiviseringssyfte föreslår vi att omsorgsnämnden och äldreomsorgsnämnden slås 
samman till en nämnd som ska kallas vård- och omsorgsnämnden. Politikerna kan få en bättre 
helhetssyn över ärenden och kostnader. Den nya nämnden ska ha nära kontakt med 
kommunala pensionärsrådet och det kommunala funktionshinderrådet för att inte förlora fokus 
från dessa grupper.  

 

Hållbarhetsutskottet läggs ner  

Alla är nog överens om att kommunen ska ha ett hållbarhetsperspektiv. Däremot är utskottet 
överflödigt. Alla nämnder behöver ha detta i åtanke, och behöver lära sig att ha ett fokus på 
hållbarhet i allt som görs. Det är onödig administration för förvaltningen i kommunen men 
också ett onödigt steg i de led som ska säkerställa hållbarhetsperspektivet. Det är inte hållbart. 
Därför föreslås härmed att deras huvudansvar lämnas över till miljönämnden, där detta ansvar 
redan borde finnas. Vi kan inte ha dubbelarbete.  

 

Bolagsstrukturen  

Telgekoncernen är en stor tillgång för kommunen och vi ser positivt på att verksamheten ska 
fortsätta drivas framgångsrikt. Sverigedemokraterna är inte emot kommunala bolag utan ser 
dessa som en tillgång, men samtidigt vill vi att det ständigt ska ses över hur dessa bolag styrs 
och bedrivs. Bolagen ska styras professionellt och inte av politiska syften. På så sätt försäkras 
det att de är effektiva och verkligen fullgör sina uppdrag.  

Kommunfullmäktige måste bli bättre på uppföljning och styrning av våra bolag. Då vi redan har 
en stor skuldsättning, är mitt uppe i en lågkonjunktur finns ett stort behov av att vända på 
varenda krona och se till att de används på effektivt och korrekt sätt. Bolagen bör ständigt ses 
över och effektiviseras. Därför föreslår vi en omorganisation av hur styrelserna ser ut och även 
en rent organisatorisk förändring.  

 

Telgekoncernen  

Telgekoncernen bör göra Södertälje mer attraktivt genom att erbjuda marknadsanpassade 
tjänster, produkter och innovativa lösningar. Effektiva styrelser, offensiva bolagsledningar och 
en ändamålsenlig organisation ska verka för att bolagen utvecklas i linje med sina affärsplaner, 
med fokus på kärnverksamheterna.  

Ett utökat informationsutbyte och en regelbunden kunskapsöverföring mellan bolagen i 
Telgekoncernen ska framkalla synergieffekter i bolagen och en optimal användning av resurser 
och kompetens.  

 

Professionella styrelser  

Det finns ett stort demokratiskt problem i Södertälje och Telgekoncernen. Det består i att 
politikerna ofta sitter både i kommunstyrelsen/kommunfullmäktige och i styrelserna för 
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bolagen inom Telgekoncernen. Det uppstår då en uppenbar jävsituation. En stor del av 
kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges uppdrag är att granska de kommunala bolagen 
för att se till att dessa på ett korrekt sätt utför de arbetsuppgifter de är tillsatta att göra. 
Samtidigt blir de jäviga i kommunstyrelsen samt kommunfullmäktige när samma bolags 
angelägenheter diskuteras där.  

Som det är i nuläget granskar våra politiker sig själva och kan därför inte uppriktigt företräda 
folket och företagen samtidigt. Det blir en uppenbar konflikt som den ledande majoriteten inte 
verkar vilja se eller åtgärda. De tjänar pengar på det. Ursäkten att andra kommuner gör likadant 
håller inte. Det är denna organisation som har gjort att det ett flertal gånger har upptäckts att 
kommunala bolag bryter mot kommunallagen - de granskas helt enkelt inte som de ska.  

De uppmärksammade och genomlysta skandalerna inom Telge Bostäder påvisar en brist på 
kompetens bland styrelseledamöterna samt inom bolaget som helhet. Vi vet att liknande brist 
på kompetens finns inom de flesta om inte alla de kommunala bolagen. För att dessa bolag 
ska fungera optimalt, samt att kommunfullmäktige ska kunna utkräva ansvar från styrelserna 
samt bolagen, krävs att professionella och kompetenta personer sitter i dessa styrelser, inte 
politiker som ska följa partilinjen.  

 

Telge Bostäder  

För att Telge Bostäder ska fortsatt kunna vara till nytta för det allmänna är det viktigt att 
överskott stannar kvar och återinvesteras i verksamheten. Därför föreslår Sverigedemokraterna 
i Södertälje att kommunen lägger till i ägardirektiven att 70 % av överskottet ska återinvesteras 
och användas till investeringar i nybyggnation eller upprustning av det befintliga 
bostadsbeståndet.  

 

Försäljning av bolag och infrastruktur  

Vi föreslår att kommunen ska sälja av delar av några av de verksamheter/bolag som just nu 
inte fyller ett särskilt stort behov för kommunen. Sverigedemokraterna anser att de bolag som 
kommunen driver ska fylla ett syfte för medborgarna, inte inbringa inkomster till kommunen.  

 

Telge Inköp  

Då kommunen har brustit i sitt hanterande av avtal och upphandlingar samt inköp av produkter 
under många år trots råd och hjälp av den påstått höga kompetensen hos Telge Inköp visar 
detta att något inte fungerar som det ska i denna relation. Därför är det helt onödigt att 
kommunen har ett bolag som ska assistera med råd och hjälp när det sedan inte kan utkrävas 
ansvar från någon sida. Då enligt vårt förslag kommunen ändå ska upprätta en egen avdelning 
som ska ansvara för alla upphandlingar, avtal samt inköp blir detta bolag överflödigt. Därför 
bör bolaget säljas under de närmaste åren. 
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Försäljning av stadsnätet 

Telge Nät AB bedriver stadsnätsverksamhet: bolaget bygger ut infrastrukturen och underhåller 
nätet. Det kan i många fall vara positivt att infrastruktur ägs av kommunen, men i detta fall 
verkar det enligt vårt förmenande som om Telge Nät inte uppfyller sina mål då dess 
verksamhet i dagens läge ter sig påfallande spretig. Det är många som vill ta del av fiber och 
liknande som inte har möjlighet i dagens läge. Syftet att kommunen ska äga infrastrukturen i 
dessa fall är att förse kommuninvånarna med infrastruktur som de annars kanske inte skulle 
kunna ta del av.  

Vi menar emellertid i detta fall att privata bolag snabbare och effektivare skulle nå ut till våra 
medborgare än vad Telge Nät hinner med. Det fyller inte längre något syfte att kommunen ska 
ägna sig åt denna verksamhet. Därför föreslår vi att kommunen hittar en seriös spekulant som 
vill fortsätta bygga ut stadsnätet till de invånare i Södertälje kommun som är intresserade 
därav.  

 

Sociala företag  

Sociala företag är ett smart sätt att ge mening och mål för funktionsnedsatta. 
Kunskapsspridning och rådgivning kan ge stöd vid startandet av sociala företag. Ett 
arbetstillfälle för dessa utsatta i samhället kan hjälpa dem på många olika sätt. Både genom att 
avlasta kommunala åtaganden som vårdbehov, familjemedlemmar, samtidigt som de sociala 
företagen ger en funktionsnedsatt invånare möjligheten att tjäna pengar. Det föreslås därför att 
det inrättas ett investeringsbidrag för nystartande eller nyetableringar av sociala företag i 
kommunen, samt stöd i form av rådgivning under ett par år. 

 

Driva på etableringen av ungdomsfängelse vid Hall 

Regeringen har påbörjat en utredning för att ge Kriminalvården i uppdrag att genomföra 
förberedelser för att inrätta särskilda ungdomsfängelser. Det är en nödvändig åtgärd till följd av 
den alltmer brutala kriminaliteten vi ser krypa ner i åldrarna. Dessa skall stå färdiga senast 
sommaren 2026, vilket kräver snabbt agerande. Södertälje kommun har redan ett fängelse 
inom kommunens gränser, Hall. Där finns idag tjänliga lokaler som står tomma. Vi anser att 
Södertälje kommun bör arbeta för att ett ungdomsfängelse kan etableras där eller annan 
lämplig plats i Södertälje. 

 

Ha inriktningen att sälja Luna-fastigheterna framöver 

Södertälje kommun har fattat beslut om omfattande renoveringar av fastigheterna där Luna 
köpcenter är inkorporerat. Den ska först rivas för att sen byggas upp igen för miljardbelopp. 
Detta kommer krävas åtskilliga resurser från kommunens stadsbyggnadskontor samt Telge 
Fastigheter under flera års tid. Resurser som vi anser bättre bör utnyttjas till annat. Därför bör 
arbetet fortlöpa och sen förberedas för byggrätter som kommunen sedan kan sälja. På detta 
sätt behöver kommunen inte lägga ner lika mycket tid och energi samt resurser och lån på 
något som privata aktörer kan göra lika bra. Kommunen ska inte äga och driva köpcenter 
enligt Sverigedemokraterna. 
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Nämndmöten under arbetstid 

Att våra förtroendevalda har möjligheten att delta på nämndmöten är en fundamental del i det 
demokratiska arbetet i kommunen. Däremot upplever vi det som att många förtroendevalda, 
tjänstepersoner samt invånares liv skulle underlättas om nämndmöten sker under normala 
arbetstider. Flertalet av våra förtroendevalda och tjänstepersoner som är kallade att närvara 
under mötena har egna liv, familjer och andra engagemang efter arbetstid det måste ta hand 
om. Därför föreslår vi Sverigedemokrater att nämndmöten skall ske under arbetstid för att se 
till att så många förtroendevalda och tjänstemän känner att livspusslet går ihop. Det blir också 
en demokratisk satsning att göra det lättare för invånare att delta på öppna möten under tider 
som är mer bekväma. 
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Sverigedemokraterna i Södertälje föreslår:  

• Att kommunen stärker sin översikt över bolagen så att dessa striktare följer 
kommunallagen, speciellt självkostnadsprincipen, lokaliseringsprincipen och 
likställighetsprincipen. 

• Att kommunägda bolag i huvudsak ägnar sig åt kärnverksamhet - om andra behov 
finns ska man utröna hur främst privata aktörer kan tillfredsställa dessa. den kommunala 
kärnverksamheten i möjligaste mån ska skötas i förvaltningsform. 

• Att upprätta ett företagscenter som har som uppgift att locka företag till Södertälje 
och hjälpa dem med råd och stöd vid etablering.  

• Att fokus ska ligga på att bli självfinansierande och inte behöva vara mottagare av 
utjämningsbidrag. kommundelsnämnderna läggs ner och att facknämnderna tar över 
deras respektive ansvar.  

• Att omsorgsnämnden och äldreomsorgsnämnden slås samman och bildar vård- och 
omsorgsnämnden. hållbarhetsutskottet läggs ner.  

• Att huvudansvaret läggs därmed på miljönämnden. samtliga nämnder bör arbeta med 
hållbarhet i åtanke.  

• Att de större politiska styrelserna i de kommunala bolagen ska ersättas av mindre 
styrelser på nio ordinarie ledamöter, där tre av dessa är anställda som professionella 
styrelseledamöter efter kompetens.  

• Att stadsnätverksamheten inom Telge Nät AB säljs till seriös spekulant, som ska 
fortsätta driva och vidareutveckla denna del av verksamheten.  

• Att Södertälje kommun aktivt ska verka för att skapa förutsättningar för konstruktiva 
samarbeten mellan myndigheter, näringsliv, och utbildningsväsende.  

• Att kommunstyrelsen och dess ordförande får i uppdrag, i samverkan med näringsliv 
och berörda kommunala instanser, verka för att förenkla administrationen av lokala 
tillstånd och licenser för ortens företag.  

• Att Södertälje kommun ska ställa högre krav och förväntningar på personer som går i 
arbetsmarknadsinsatser eller utbildningar, att i högre utsträckning fullgöra dessa. alla 
arbetsmarknadsinsatser och utbildningar ska verka för och ha fokus på att göra 
individerna som går dessa oberoende av kommunal eller statlig hjälp.  

• Att kommunen sätter upp en investeringsfond på 5 miljon kronor för nystartande eller 
nyetablerade sociala företag inom kommunen att ta del av.  

• Att kommunens företagscenter förbereder råd och stöd till sociala företag för att 
bättre kunna möta deras behov och aktivt stödja dem i deras verksamhet. 

• Att kommunen driver på för att regeringen undersöker möjligheten att etablera 
ungdomsfängelse vid Hall. 

• Att kommunen undersöker möjligheten att inom en överskådlig framtid sälja Luna 
gallerian. 

• Att kommunen ser över möjligheten att ha nämndmöten under arbetstid. 
• Att införa ett skönhetsråd i kommunen. 

  



 

23 
 

 

Socialnämnden  

Hembesök för alla som ansöker om försörjningsstöd  

Vi välkomnar det faktum att kommunen gör hembesök, men vi vill att dessa ska kunna ske 
oanmälda. Om man inte tar emot detta hembesök, får man inte försörjningsstöd. På detta sätt 
görs det lättare för en handläggare att kunna se behoven som finns och skapa en kontakt 
direkt med personerna och familjerna. Det blir också direkt lättare att upptäcka bidragsfusk. I 
ett par kommuner sjönk antal godkända försörjningsstöd med över 20 % enbart på grund av 
att den sökande inte bodde på adressen. Det blir ett kostnadseffektivt sätt att sålla ut 
uppenbara fusk, samt att lättare se och upptäcka behoven hos en behövande person eller 
familj. 

Vi vill också se en fortsättning på existerande samverkan mellan myndigheter och stöd till 
handläggare i att få göra oanmälda hembesök för att vidare kunna hitta dem som försöker 
komma åt bidrag och skattepengar man inte förtjänar. Härigenom kan viktiga besparingar 
göras. 

 

Inrätta återvandringshandläggare 

Södertälje har längre präglats av en oansvarig migrationspolitik som har orsakat omfattande 
segregation och utanförskap i vår kommun. Många människor som har kommit hit har valt att 
bli en del av samhället, utbildat sig och skaffat jobb. Det har däremot också varit många som 
tvärtom inte har valt att anpassa sig till samhället eller ens lärt sig svenska. För en del som har 
kommit hit kanske inte riktigt känner sig hemma i Sverige och vill hellre tillbaka till sina 
hemländer men känner att steget dit är för stort. Migrationsverket erbjuder hjälp för frivillig 
återvandring, men kunskapen kring detta är liten. 

Sverigedemokraterna vill därför inrätta återvandringshandläggare som kan informera, erbjuda, 
stötta och hjälpa personer i en sådan process. 

 

Kriminalisera underlåtenhet att anmäla fall av tvångsäktenskap/barnäktenskap 

Tvångs- och barnäktenskap ska inte få förekomma i vårt samhälle, och där kan vi politiker göra 
skillnad. Det finns idag ett stort mörkertal i hur många kvinnor varje år som blir offer för 
tvångsäktenskap, och det sker många gånger inom ramen för hederskontext. Kriminalisering 
av underlåtenhet att avslöja brotten skulle bidra till att motverka tystnadskulturen och på sikt 
bidra till att fler som har kännedom om ett förestående tvångsäktenskap eller barnäktenskap 
känner sig förpliktade att ingripa eller informera myndigheterna om vad som pågår. 

I linje med vad regeringen föreslagit vill vi att kommunen inrättar en policy att alltid anmäla när 
det finns misstanke om tvångsäktenskap/barnäktenskap. 

 

Bevara och rusta upp Annfrid kvinnojouren 

Vi anser att socialnämndens förslag om att lägga ner kommunens enda skyddade boende för 
kvinnor är ett misstag. Kvinnor och barn som råkar ut för våld i hemmet eller i nära relationer 
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måste ha en plats där de kan fly till och ha en trygg plats. Kvinnojouren Annfrid är en viktig del i 
arbetet att erbjuda våldsutsatta kvinnor lokalt skyddat boende. Även om kommande år blir 
präglat av ekonomiska prövningar, får det inte ske på bekostnad av utsatta människors 
trygghet.  

 

Satsning för att förebygga våld i nära relationer 

Våld i nära relationer är alltför vanligt i Södertälje, och de drabbade är tyvärr inte sällan kvinnor 
och barn. Socialkontoret och polisen har redan ett gott samarbete i att förebygga våld i nära 
relationer. Vi vill se större satsningar i socialnämnden för att det skall få adekvata resurser för att 
arbeta mer effektivt i att förebygga våld som ofta drabbar utsatta personer. 
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Sverigedemokraterna i Södertälje föreslår: 

• Att kommunen ska driva för att kriminalisera underlåtenhet att anmäla fall av 
tvångsäktenskap/barnäktenskap. 

• Att kommunen ska se till att alla som ansöker om försörjningsstöd ska få hembesök. 
• Att kommunen ska se över möjligheten att inrätta en återvandringshandläggare. 
• Att kommunen ska behålla kvinnojouren Annfrid och rusta upp det efter kommande. 
• Att kommunen inför ”oanmälda” hembesök för att stävja bidragsfusk 
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Utbildningsnämnden 
Skolan var länge en svensk stolthet där alla hade möjlighet att få en bra utbildning oavsett var 
man bodde. I dagens Sverige är kvaliteten på skolan tyvärr starkt varierande och detta inte 
enbart beroende på i vilken kommun man hör hemma, utan även på var i kommunen man 
bor. Skillnaderna i kvalitet och nivå på undervisningen är stor. Vi har i dag ett fritt skolval där 
föräldrar själva kan välja alternativ till de kommunala skolorna eftersom det också finns privata 
skolor. Är det en optimal lösning att föräldrar ska behöva vända sig till en privat utförare för att 
bättre kunna säkerställa att deras barn får en bra utbildning? Det tycker inte vi.  

Privata alternativ ska finnas, men den kommunala skolan ska alltid hålla en hög kvalitet.  

För Sverigedemokraterna är det viktigt att alla barn och ungdomar får en bra utbildning oavsett 
om de bor i Lomma i Skåne eller i Kiruna i Lappland. Därför verkar Sverigedemokraterna 
nationellt för att skolan ska bli en statlig angelägenhet och inte som idag en kommunal. Detta 
vill vi göra för att få likvärdighet i satsning och kvalitet på undervisningen. Vi sverigedemokrater 
i Södertälje kommer dock att redan nu verka för en likvärdig skola inom vår kommun. Det ska 
inte spela någon roll om du bor i Ronna, Hovsjö, Järna eller Hölö, skolorna ska hålla en likvärdig 
kvalitet. Det har föräldrar och elever rätt att kräva.  

 

Disciplin och tydligt kunskapsfokus 

Skillnaderna idag mellan elever med svensk bakgrund och utländsk bakgrund är större än 
någonsin. Det ser vi i hur elever med svensk bakgrund och utländsk bakgrund presterar i 
skolan. Det kommer därför krävas att vi politiker tar kontroll över situationen och implementerar 
vetenskapligt grundade åtgärder för att rädda skolan i Södertälje. Den amerikanska “No 
excuses” modellen är en beprövad skolmetod som bygger på att etablera disciplin och 
ordning i skolan. Detta görs genom bland annat att ha längre skoldagar, undervisning på 
lördagar och obligatorisk sommarskola. Modellen har numera prövats i Engelska Skolan i 
Eskilstuna med föredömligt resultat. 

Vi Sverigedemokrater vill att kommunen i samråd med både utbildningsdirektören och 
rektorerna arbetar för att implementera “No excuses” modellen i Södertäljes skolor. Vi tror att 
det kommer vara ett värdefullt verktyg för att tillgodose de behov som finns i våra skolor, men 
särskilt i våra utsatta skolor. 

 

Garantera en trygg skolmiljö för elever 

Alla elever i Södertälje ska känna sig trygga i skolan och i dess närmiljö. Elever utsätts för saker 
och ting i skolan och i klassrummen som för bara 20 år sen ingen skulle kunna tänka sig 
förekom i skolan. Elever bär med sig vapen för att hota andra för att känna sig trygga. Vi har 
elever som misshandlar lärare och får komma tillbaka inom någon vecka när skolan har ”säkrat” 
miljön för resten av eleverna. Detta är inte hållbart och därför föreslår vi ett antal förändringar i 
skolan i Södertälje kommun. Tryggheten i skolan är en av de största utmaningarna vi har att 
lösa som kommun.  

För att ytterligare öka tryggheten och säkerheten på våra skolor kan fler och effektivare 
samarbeten med polisen tas fram. Med tanke på en ökande otrygghet för elever på 
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högstadier och gymnasier i Södertälje bör möjligheter att använda sig av polishundar att 
genomsöka skolområden tas fram. Narkotika hör inte hemma varken i våra skolor och förskolor 
och de kriminella som försöker locka våra ungdomar till att sälja och distribuera i skolor och 
dess närområde måste motarbetas hårt.  

 

Pliktskola  

Tryggheten och säkerheten för våra elever och lärare i Södertälje är av högsta prioritet. 
Speciellt då polisen rapporterar att rekryteringen sker allt längre ner i åldrarna och där 
rapporter från lärare visar på att befintliga elever ibland är de som rekryterar sina 
klasskamrater. För att få bort våldsamma, brottsdömda och farliga elever från våra klassrum vill 
Sverigedemokraterna inrätta en pliktskola. Detta är en skola eller klass som inrättas för de 
elever som är våldsamma, begår allvarliga brott eller i allmänhet bidrar till känslan av otrygghet 
för andra elever i skolan. För att alla elever ska känna sig trygga behöver dessa personer 
avlägsnas från dessa klassrum, det är inte offren som ska behöva byta skola eller flytta för att 
elever och lärare känna sig trygga. Samtidigt kan vi inte ge upp på dessa elever, de behöver 
fortfarande hjälp och en skolgång de också. 

 

Våld i skolan ska polisanmälas 

Enligt skollagen ska barnets bästa vara utgångspunkt i skolans verksamhet. Skolorna har ansvar 
att inga elever blir slagna, sparkade, hotade eller retade. Forskning visar att skolframgång är 
den starkast skyddande faktorn för alla barn och därför är det extra viktigt att de här barnen 
får en chans att lyckas i skolan och att skolan är en trygg plats för dem. Det förekommer även 
att lärare och studie- och yrkesvägledare utsätts för hot och våld i sitt arbete. Det är viktigt att 
polisanmäla och utreda situationen. Vi anser att skolorna inom ramen för sina egna 
ordningsregler bestämmer att en polisanmälan ska göras vid till våldsbrott. Det finns  

många mörkerantal och man vågar inte anmäla, men att kontakta polisen kan vara ett 
startskott för att sätta i gång en viktig process för offret men också förövaren. 

 

Inför droghundar i skolan 

Problemen med gängkriminalitet och deras försäljning av droger kryper allt längre ner i 
åldrarna. Studier visar att allt yngre testar droger samtidigt som alkoholkonsumtionen minskar 
bland yngre tonåringar. För att stävja detta och se till att våra skolor hålls drogfria anser vi att 
regelbundna men randomiserade checkar med droghundar ska införas i högstadieskolorna i 
Södertälje. 

 

Jourskola 

Sverigedemokraterna kan förstå att vissa skolor har ett stort behov av hjälp med stökiga 
elever. Vi vill därför införa en jourskola, där stökiga och utåtagerande elever får särskild hjälp de 
behöver för att hitta sin studiemotivation, sin passion och förberedas för att återvända till en 
normal klass. På så vis blir de normala klasserna undervisningsbara. Jourskolan kan även övergå 
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till sommarskola för de elever som har halkat efter och behöver extra hjälp även under 
sommarmånaderna för att komma i kapp med studierna. En modell man skulle kunna gå efter 
är Linköpings resursskolor. 

 

Förberedelseklasser  

Tidigare var det vanligt med förberedelseklasser för elever som nyligen anlänt till Sverige och 
som inte behärskar språket och behöver tid innan de kan integreras in i ett vanligt klassrum där 
de talas till och undervisas på svenska. Därför vill vi återinföra dessa förberedelseklasser som 
togs bort av  

kostandsbesparingsskäl. Vi vill återinföra dessa för att återigen ge lärarna möjlighet att fokusera 
på att lära ut och förmedla kunskap till sina elever.  

 

Likvärdig skola  

För att få en likvärdig skola i kommunen och i Sverige behöver vi ta bort fokus på lika resultat. 
Fokus ska i stället ligga på likvärdig kvalitet i undervisningen. Varje elev måste få stöd och hjälp 
att utveckla sin bästa potential oavsett på vilken nivå eleven befinner sig. I dag är det alldeles 
för stort fokus på att lyfta alla elever till enbart en miniminivå. Det innebär att elever som har 
potential att med rätt hjälp och stöd nå mycket högre nivåer offras och får stå tillbaka. Att 
resultaten kommer att variera mellan skolor är en självklarhet, eftersom elever är olika och har 
olika förutsättningar. Olika elever kommer att prestera olika. Alla elever ska få samma chans att 
lära sig, men det är absolut inte endast antalet lärare eller ekonomiska medel som skolan 
tilldelas som avgör resultaten. En del av ansvaret måste också flyttas till eleverna och deras 
föräldrar. Utan motivation och drivkraft hos den enskilde eleven och hans/hennes föräldrar 
kommer inga satsningar att räcka långt. Därför ska kommunens fokus ligga på att se till att alla 
kommunala skolor har en lika hög standard och kvalitet. Det är en likvärdig skola på riktigt!  

 

Likvärdig skolpeng  

För att garantera en grundläggande likvärdighet mellan skolorna inom kommunen är det viktigt 
att undervisningen bedrivs på lika villkor. Detta innebär, som vi ser det, att skolpengen ska 
fördelas så lika som möjligt. Idag får vissa skolor upp till 10 000 kronor mer per elev än andra 
skolor. Detta genom omfördelningsmodell där 40 % skolpengen har fördelats baserat på 
socioekonomiska faktorer. Det innebär självklart att elever i de skolor som får mindre tilldelning 
får stå tillbaka och får en mindre chans att nå sin högsta potential. I praktiken innebär detta att 
elever som går i skolor med mindre antal elever vilka har svenska som modersmål får stå 
tillbaka och dessutom bestraffas för detta. Det medför att vissa skolor inte har råd att anställa 
lika många lärare per elev som andra skolor. Detta försämrar kvaliteten för vissa elever i 
jämförelse med andra elever. 

Vi upplever detta som en orättvis och illegitim modell och vi kan nu se att det leder till att 
föräldrar börjar flytta sina barn bort från dessa skolor därför att de märker att skolorna i fråga 
inte kan upprätthålla den kvalitet som man med rätta förväntar sig. Detta är att ställa grupp 
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mot grupp. Detta är inte likvärdighet. Vi vill här påminna om ett tänkvärt citat från kommunens 
förre utbildningsdirektör Peter Fredriksson: “Mer pengar löser inte problemen i skolan.” 

 

Resurscentrum  

Resurscentrum arbetar på uppdrag av respektive förskola/skola som stöd- och expertfunktion 
för kommunens barn och elever, inklusive barn i behov av särskilt stöd. Resurscentrum har som 
uppgift att ge stöd till de olika skolorna baserat på de extra behov som dessa kan ha. Därför 
ska även alla kommunala skolor i Södertälje ha tillgång till de resurser som finns där. Tidigare 
har vissa skolor haft svårare att få tillgång till sådana resurser på grund av de andra typerna av 
ekonomiskt stöd de kommit i åtnjutande av. Vi anser att detta är orättvist och vill ge alla skolor 
samma möjlighet till stöd. Fokuset ska ligga på eleverna som individer med individuella behov 
och inte som ett kollektiv med kollektiva behov beroende på varifrån man kommer eller vilket 
språk man talar.  

 

Erbjud föräldrautbildningar via elevhälsan 

För många föräldrar är det ett stigma att gå till socialen i en kommun oavsett vilka behov de 
känner att de har. Föräldrautbildningar är ett utmärkt verktyg att hjälpa och stödja föräldrar 
tidigt i deras relationer med deras barn och är därför viktigt att kommunen kan nå ut till dem 
tidigt med att erbjuda detta. Genom att erbjuda föräldrautbildningar via elevhälsan och redan 
vid förskoleålder och sen regelbundet kan det tidigt förebygga många problem som kan 
uppstå senare. Både barn och föräldrar blir tryggare och skolan blir ett medium via hur detta 
kan erbjudas till föräldrar utan stigma. 

 

Diagnostisera elever  

Det är viktigt att elever får sina diagnoser så tidigt som möjligt så att undervisningen kan 
anpassas. Med hjälp av specialistläkare, pedagoger och elevhälsoteamet kan man se vilka som 
har läs- och skrivsvårigheter, svårt att koncentrera sig och neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar som behöver utredas av barnpsykolog.  

Projektet ”Främja lärande, utveckling och hälsa hos barn i Angered”, som finansierades av 
Västra Götalandsregionen (VGR) infördes för ett par år sedan och har visat sig att vara väldigt 
framgångsrik. Teamet följde tre klasser i årskurs två under ett och ett halvt år, då även en extra 
resurs i klassrummet var närvarande. Teamet screenade eleverna och 8 av de totalt 70 
eleverna fick en diagnos. Diagnoserna var bland annat ADHD, autism och intellektuell 
funktionsnedsättning. På Hammarkullsskolan i Angered klarade 80 procent av treorna 
kunskapskraven. Vi strävar efter att uppnå liknande resultat i Södertälje kommun och tror att 
ett sådant projekt skulle gynna eleverna i våra skolor.  

 

Finskspråkiga klasser/förskolegrupper 

Södertälje är ett finskt förvaltningsområde. Det är extra viktigt att kommunens anställda och 
tjänstemän arbetar på ett sätt där man följer de frågorna kommunen prioriterar. Det är 
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politikerna som sätter upp ambitionerna och målen. Det ska vara prioriterat att uppfylla 
minoritetslagstiftningen och vi anser att den politiska majoriteten har nedgraderat denna 
grupp. Vi är kritiska till hanteringen och det visar de ledande politikernas prioritering av de 
finskspråkiga invånarna. Finlands minoritetskultur är en levande del av det svenska samhället 
och kulturarvet, precis som det svenska språket har en naturlig roll i det finska samhället.  

Södertälje kommun ska ha fortsatt ha finska klasser eller motsvarande där undervisningen sker 
helt eller väsentlig del på finska. Efter dialog med föräldrar till finsktalande barn bör den finska 
förskolegruppen flyttas till en förskola mer centralt eller passande. 

 

Riktade medel för studiebesök 

Målet för elever enligt den svenska läroplanen är bland annat att eleverna ”har fått kunskaper 
och insikt i det svenska, nordiska och västerländska kulturarvet samt fått grundläggande 
kunskaper om det nordiska språket”. 

Vi Sverigedemokrater håller med om att detta är ett viktigt kunskapskrav för våra elever, och 
inte minst fornnordisk historia är något vi bör vara stolta över. Kunskaper i fornnordisk historia är 
ett ämnesområde som dock inte alltid får den uppskattning den förtjänar. 

Därför föreslår sverigedemokraterna att det införs riktade medel som rektorer kan använda sig 
av för att göra studiebesök på till exempel Birka Vikingastaden. Studiebesök kan hjälpa till att 
levandegöra det som eleverna lär sig om i klassrummen. Vi tror även att den här typen av 
besök skulle kunna hjälpa integrationen, och ge alla elever en känsla av gemenskap tillika 
gemensam kultur, vilket är väl i linje med både Sverigedemokraternas och kommunens önskan 
om att främja vårt gemensamma kulturarv. Ofta är studiebesök en ekonomisk fråga, och 
genom att inrätta riktade medel till studiebesök blir det lättare för rektorer att uppmuntra lärare 
att planera in dessa. 
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Sverigedemokraterna i Södertälje föreslår:  

• Att kommunen inrättar en pliktskola för elever som begår allvarliga övergrepp i 
skolmiljön  

• Att kommunen ger lärarna befogenhet att åtgärda ordningsproblem genom jourklasser 
för elever som behöver speciell tillsyn  

• Att kommunen arbetar att återupprätta disciplinen i skolorna  
• Att kommunen inför ordningsregler i skolorna  
• Att kommunen erbjuder barn vars vårdnadshavare är finlandssvensk rätten till 

undervisning helt eller till en väsentlig del på eras minoritetsspråk i för skolelever upp till 
årskurs 6 eller en annan pedagogisk verksamhet  

• Att kommunen inför obligatorisk polisanmälan när det gäller våld i skolorna  
• Att utbildningsnämnden ska ha som policy att garantera tryggheten för eleverna i 

klassrummet på de kommunala skolorna.  
• Att kommunen inrättar en pliktskola under resurscentrums ledning.  
• Att kommunen inrättar en jourskola för barn med speciellt stora behov.  
• Att kommunen arbetar för en likvärdig skola som verkar för lika möjligheter och inte lika 

resultat.  
• Att kommunen jämnar ut skolpengen mellan skolorna för att göra den mer rättvis och 

ge alla skolorna samma möjligheter.  
• Att kommunen arbetar för att införa relationsstärkande åtgärder efter modellen som 

fryshuset har använt sig av och som nu sprids till andra skolor.  
• Att kommunen inrättar en språkpolicy i alla relevanta klassrum att man talar svenska, 

gällande både lärare och elever, för att skapa en miljö som bjuder in att lära sig 
svenska. 

• Att kommunen i samråd med både utbildningsdirektören och rektorerna arbetar för att 
implementera “No excuses” modellen i Södertäljes skolor. 
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Omsorg- och Äldreomsorgsnämnden 
För oss handlar förvaltning om prioriteringar. Vi anser att en kommun ska prioritera sina 
medborgare först. Om det sen finns resurser över bör vi använda dem där de bäst och 
effektivast kan göra nytta.  

I Södertälje har S, V och MP tidigare röstat igenom att kommunen ska fortsätta ta hand om de 
ungdomar som kommit hit som ensamkommande flyktingbarn men som nu fyllt 18 år, trots att 
det egentligen faller under Migrationsverkets ansvar. Tjänstemännen beskrev i underlaget att 
detta kommer bli väldigt kostsamt för kommunen, ändå röstades förslaget igenom. I en tid när 
äldrevården och andra områden har stort behov av resurser kan kommunen inte åta sig ansvar 
för kostnader som egentligen bör ligga på staten och dess myndigheter.  

Samtidigt får vi höra från flera håll om missförhållanden på våra äldreboenden, både för 
personalen som jobbar där, samt för brukarna som ska tas om hand på ålderns höst. På grund 
av inofficiella sparkrav anställs inte mer personal, trots att det behövs. Detta har tillåtits gå ut 
över våra äldre som bor på dessa boenden, vilket dessutom har lett till att flera äldre har dött i 
förtid när de inte har fått den vård de behövde.  

Kommunen slår ifrån sig kritiken och menar att detta inte är systembetingat utan undantag.  

På grund av covid-19 har behovet av äldrevården till synes minskat, men detta är oftast orsakat 
av en rädsla för att drabbas av covid-19 och bli allvarligt sjuk. Detta kan leda till en rusning till 
äldrevården under kommande år när väl pandemin har avstannat. Kommunen behöver vara 
förberedd och villig att trappa upp arbetet när detta väl sker.  

Det är ett hån mot våra äldre att prioritera ner dem och deras hälsa på äldre dagar och istället 
prioritera att ta hand om icke-medborgare som inte är kommunens ansvar.  

 

Auktorisationsmodell 

Vi Sverigedemokrater vill se en vitaliserad och effektiv äldreomsorg. Därför föreslår vi att 
kommunen ska använda sig utav en auktorisationsmodell när kommunen anlitar 
äldreomsorgsföretag. Det innebär att kommunen ger ut licens för privata företag som möter 
krav som kommunen ställer för att bedriva omsorg-och äldreomsorg. Det ska därför ställa 
höga krav på språkkunskaper hos anställda samt kvalitén. Däremot kommer alla auktoriserade 
företag få samma ersättning per brukare. Det ger en sund konkurrens inte om vem som 
bjuder lägst utan vem som ger bäst service efter vad brukare vill ha. 

 

Trygga boenden  

Alltför många äldre tvingas i dag leva i ensamhet och isolering, och en allt större del av 
vårdansvaret har av ekonomiska skäl lämpats över på de äldres anhöriga. I Södertälje ser vi att 
det finns ett stort behov för äldre som antingen behöver särskilt boende, trygghetsboende 
eller seniorboende. Dessa boendeformer har inte byggts ut i den takt som de ökande 
behoven kräver.  
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Vi är medvetna om att boenden planeras för framtiden, men vi anser att inte ens med dessa 
kommer kommunen att kunna möta de stora behov som finns. Det behövs fler boendeplatser 
både för att minska trycket på de särskilda boendena och andra typer av boenden, men 
framförallt för att möta de behov vi har. Dit skulle äldre som lider av otrygghet och social 
isolering kunna ansöka om att få bo, då de ofta inte är tillräckligt fysiskt sjuka för att erhålla en 
plats på särskilt boende.  

Då Nykvarns kommun har ett växande behov av fler platser på seniorboenden finns det 
möjlighet för interkommunalt samarbete och kanske också när det gäller finansiering. 

 

Samma krav på privata som kommunala verksamheter  

Sverigedemokraterna ser positivt på valfrihet och privata vårdformer. Det viktigaste för oss är 
att de krav på kvalitet som ställs är desamma för samtliga aktörer. Vid alla upphandlingar av 
entreprenad inom äldreomsorgen ska kvalitet alltid gå före pris. Det är viktigt med klara och 
tydliga krav i upphandlingar, och samma krav ska ställas vare sig det är kommunen själv eller 
en privat aktör som driver verksamheten.  

Sverigedemokraterna föreslår att samma krav ska ställas på de privata aktörerna som på de 
kommunala verksamheterna. Det ska ställas krav på att utdrag ur belastningsregistret begärs 
vid alla nyanställningar. Detta i syfte att skapa en trygg omsorg och miljö för de äldre, men 
även för att personalen som arbetar inom dessa verksamheter ska kunna känna trygghet. 

 

Tid och uppgifter  

Med målsättningen att skapa trygghet är det viktigt att hemtjänsten ska betjäna brukarna inte 
enbart i form av uppgifter utan även i tid, med tonvikt på det sistnämnda. Detta för att de äldre 
ska kunna ha ett större inflytande över sin omsorg: en vecka kan de exempelvis prioritera bort 
en dammsugning för att istället få hjälp med sin matlagning, eller kanske bara ett samtal över 
en kopp kaffe. Vi ser det som betydelsefullt att det existerar en reell valfrihet inbyggd i 
omsorgen. Om detta genomförs kommer det med all sannolikhet också att skapa mer 
trygghet för aktuella vårdtagare.  

 

Matreform  

Vi föreslår en matreform för alla våra äldre med syftet att ge så många brukare som möjligt 
nylagad, välsmakande och näringsrik mat varje dag. På ålderns höst är det viktigt för ens hälsa 
och välbefinnande att ha tillgång till näringsrik mat av god kvalitet. På grund av detta vill vi i 
möjligaste mån inte se fryst och kyld mat som värms i mikrovågsugnar förekomma inom 
äldreomsorgen. Särskilt anställda och utbildade kockar ska åläggas inköp av råvaror och 
tillagning av maten på plats på boendena så att de äldre kan känna doften vid 
tillagningsprocessen.  
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Ökning av habiliteringsersättningen 

Habiliteringsersättningen har inte rörts på många år, trots skenande inflation. Detta innebär att 
funktionshindrade som arbetar och erhåller ersättning i vår kommun inte har sett några 
förändrade ersättningar. I nuläget ligger det på 10 kr i timmen. Vi anser att detta är för lågt och 
vill därför dubblera det till 20 kr i timmen. Även detta är för lågt, men ekonomin tillåter för 
tillfället inte att vi kan höja mer. 

 

Rätten att förstå och bli förstådd  

Det finns ingen anledning att förneka att det i Södertälje finns ett stort behov av olika språk 
inom äldreomsorgen. Det är dock viktigt att ingen diskrimineras vid tillsättandet av personal till 
olika vårdtagare eller vid anställning av personalen förekommer. Om äldre invandrare på grund 
av ålder, demens eller andra orsaker tappat förmågan att förstå eller kommunicera på 
svenska, ska det finnas förutsättningar för att dessa ska kunna få vårdhavare som talar deras 
respektive modersmål.  

Däremot ska behoven hos dessa grupper av äldre inte få användas som ett rättfärdigande för 
diskriminering av etniska svenskar genom allmänna regler om etnisk kvotering och positiv 
särbehandling av personer med invandrarbakgrund. All personalrekrytering ska i dessa fall ske 
på basis av språkkunskaper och inte etnisk  

bakgrund. Rätten att kunna förstå och bli förstådd av sin omsorgsgivare är en självklarhet och 
ska naturligtvis också omfatta äldre svenskar. Det ska ställas höga krav på svenska för all 
äldrevårdspersonal liksom att det ska erbjudas kontinuerlig språkutveckling för de med 
bristande språkkunskaper i svenska.  

 

Frivillig- och anhörigvård  

Frivillighetsorganisationers och andra volontärers insatser är viktiga resurser som måste 
tillvaratas. Vi ser mycket positivt på insatser från frivilliga vilka kan skapa mer trygghet och 
välbefinnande hos våra äldre. Därför vill vi implementera ett system av äldrestödspersoner. 
Genom att dessa utför uppgifter som inte tillhör vårdpersonalens arbete såsom att följa äldre 
med på promenader, läsa högt ur böcker och tidningar, ta sig tid till att lyssna och samtala eller 
hjälpa till med alldagliga sysslor blir äldrevården mer mänsklig och human.  

För att göra detta möjligt ska en volontärförmedling inrättas för att administrera verksamheten 
så att kommuninvånare som vill göra en insats kan vända sig dit för vägledning och utbildning. 
Med tillhjälp av socialnämnden och socialkontoret vill Sverigedemokraterna att kommunen ska 
ta fram riktlinjer för hur anhöriga och närstående, som ofta är de som mest tar hand om 
vårdtagarna, ska bättre kunna tas tillvara i vården av våra äldre. Merparten av kommunens 
insatser för att hjälpa behövande handlar om att ta över ansvaret från anhöriga och närstående 
istället för att anpassa sig till det som redan finns. Självklart ska detta ske i den mån de 
närstående och anhöriga själva vill. Kommunen behöver bli mycket bättre på att urskilja de 
frivilligresurser som finns runt om vårdtagarna och kunna anpassa sig efter dessa.  
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Sittplatser i centrum  

Det är många äldre som har våndats över att det försvinner fler och fler sittplatser i centrum. 
Denna försämring vill vi åtgärda. Det ska bli fler sittplatser så att de äldre vågar ta sig ner till 
stan och kunna få en plats att sitta och ta det lugnt på vid behov. Centrum ska vara en attraktiv 
plats för alla i olika åldrar att vistas och röra sig i.  

 

Hjärtstartare  

Vi vill ha fler hjärtstartare runt om i Södertälje, men speciellt i centrum. De behöver vara fler och 
mer tillgängliga för att göra den nytta det är tänkt att de ska åstadkomma. Detta tillsammans 
med nödvändig utbildning i hur dessa används kan rädda liv. 

 

Mindre biståndsbedömning  

Vi har många äldre i kommunen som idag inte räknas som tillräckligt dåliga för att kvalificera för 
att kunna få en plats på ett äldreboende, men som vill ha en plats. I dagsläget gör man en 
biståndsbedömning som avgör om den ansökande kommer att anses ha ett behov eller inte. 
Vi inom Sverigedemokraterna anser däremot att om en pensionär inte känner sig trygg i sitt 
hem och är orolig och därför hellre vill bo på ett hem ska det finna särskilda boendeplatser 
som inte kräver biståndsbedömning tillgängliga.’ 

 

Stoppa höjningen av matlådsavgifter 

Vi har många äldre i vår kommun som har väldigt begränsade ekonomiska medel. Därför anser 
vi att det är vanskligt att kommunen nu väljer att höja taxorna och avgifterna för matlådor för 
några av våra mest utsatta i samhället. Vi väljer därför att ha kvar taxorna och avgifterna för 
matlådor på samma nivå som 2023. 
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Sverigedemokraterna i Södertälje föreslår:  

• Att kommunen ska intensifiera arbetet med att skapa bättre arbetsvillkor för de anställda 
inom äldrevården i kommunen.  

• Att kommunen undersöker möjligheten att samordna boenden tillsammans med Nykvarn, 
kanske bygger kommande mellanboende nära kommungränsen.  

• Att kommunen ställer samma krav på de kommunala verksamheterna som de privata 
verksamheterna.  

• Att kommunen ser till att kraven till hemtjänsten och äldrevården gäller både tid och 
uppgifter.  

• Att kommunen inrättar en matreform inom äldrevården för att höja kvaliteten på maten samt 
se till att den helst lagas hemma eller så nära brukaren som möjligt.  

• Att kommunen inrättar en policy om att brukaren har rätten till att förstå personalen och att 
bli förstådd för att garantera en bättre upplevelse och service från äldrevården i kommunen.  

• Att kommunen underlättar för frivillig- och anhörigvård för att komplettera äldrevården.  

• Att kommunen skapar funktionen äldre-och handikappombudsman och tillsätter kompetent 
person till denna.  

• Att kommunen planerar att inrätta fler sittplatser i kommunens yttre miljö.  

• Att kommunen utreder hur man bäst kan placera och utbilda personer i centrum i hur man 
använder en hjärtstartare.  

• Att kommunen tillåter att vissa äldreboenden inte använder sig av biståndsbedömning för att 
se till att fler äldre som inte vill bo hemma ensamma längre får möjlighet att komma in på ett 
boende och känna sig trygga och säkra.  

• Att kommunen snarast möjligt utreder möjligheterna kring ett samordningsprojekt liknande 
Tiohundraprojektet mellan Södertälje och Stockholms läns landsting. 

• Att kommunen dubblerar habiliteringsersättningen till 20 kr i timmen. 

• Att kommunen stoppar höjningen av avgifter på matlådor 
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Miljönämnden  
Sverigedemokraternas miljöpolitik skiljer sig stort från andra partier. Vi anser att det är viktigt att 
utgå från vetenskapen i stället för förutsägelser baserade på datormodeller. 

Miljönämndens största ansvar är dess myndighetsutövning att ansvara för miljö- och 
hälsoskyddsarbetet i kommunen. Fokus ska ligga på hälsoskydd, livsmedelshygien, alkohol- 
och serveringstillstånd, miljöskydd och naturvård. Den långsiktiga planeringen för att bevaka 
miljö- och hälsoskyddsintressen är också av stor vikt. Vi anser att Södertäljes natur ska värnas - 
nedskräpning och föroreningar ska minska så mycket som möjligt och kostnadseffektivt. 

 

Kretsloppstänkande  

Som individ har man ett personligt ansvar att värna naturen och sin omgivning, men det är 
också samhällets ansvar att bidra med strukturella förutsättningar för att göra det så enkelt 
som möjligt att göra rätt för individen.  

Ur miljösynpunkt samt ur ett djurskyddsperspektiv är det viktigt att allmänheten informeras om 
vilket ursprung maten har. Sverigedemokraterna anser därför att kommunerna bör uppmuntras 
att  

ursprungsmärka sina matsedlar. Av samma anledning bör allt animaliskt livsmedel som serveras 
i kommunal regi bestå av svenska produkter som innehåller kontrollerade nivåer av antibiotika. 
Import från andra länder bör därför inte köpas in.  

Den kommunala verksamheten ska genomsyras av kretsloppstänkande och att värna om 
omsorgen om allt  

levande runt omkring oss. Vi måste däremot vara försiktiga inför ett alltför extremistiskt och 
fundamentalistiskt miljötänkande då detta är kontraproduktivt. Det måste vara baserat på fakta 
och vetenskap, noga analyserat vilka konsekvenser beslut kan få.  

Det är av avgörande betydelse att vi har ett hållbart förhållningsätt, vilket också innebär att 
miljöfrämjande projekt som kontinuerligt kräver kommunala eller statliga subventioner riskerar 
att bli kortsiktiga. Detta är inte hållbart. Det är därför bättre att prioritera lösningar som kan 
subventioneras under en kort period och som på sikt kan stå på egna ben på en 
konkurrensutsatt marknad. Kommunens ska enligt vårt förslag erbjuda laddningsstationer till 
elbilsägare för att drivmedelsvalet för våra invånare ska påverkas så litet som möjligt.  

 

Näringsriktiga produkter 

Livsmedel som odlas och framställs i närområdet kan ge kostnadseffektiva miljövinster och bör 
då premieras vid upphandling. Andra saker som bör premieras vid upphandling av livsmedel 
är att produkterna är näringsriktiga, hälsosamma och framställts på ett etiskt försvarbart sätt, till 
exempel genom att uppfylla krav på god djuromsorg. Kött från djur som avblodats utan 
bedövning ska inte förekomma inom kommunens verksamheter.  

Oaktsamt och direkt brottsligt användande av fyrverkerier har blivit ett allt större problem. I 
Södertälje har man försökt få bukt med problemen men har ännu så länge inte lyckats något 
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nämnvärt. Därför ska kommunerna, vid behov, arbeta för att införa restriktioner för användande 
av fyrverkerier, med undantag för nyårsafton, valborgsmässoafton och påskafton. 
Minimumavstånd till registrerad djuruppfödning/djurstall ska anges i de lokala 
ordningsföreskrifterna för användande av fyrverkeri och andra pyrotekniska varor. Därefter 
behöver kommuninvånarna tydligt informeras om dessa lokala ordningsföreskrifter. Det bör 
också införas grova böter för sådana individer som bryter mot ordningsföreskrifterna.  

Kampen för en förbättrad miljö i Södertälje är oerhört viktig för oss sverigedemokrater och vi 
ser positivt på många av de satsningar som kommunen genomfört på miljöområdet. Reella 
insatser måste dock alltid prioriteras och vi menar att det lagts för stor tonvikt på oseriösa 
verksamheter som inte har en direkt miljöförbättrande effekt. Miljöproblemen tillhör de 
politikområden som till sin natur är gränsöverskridande och kräver därför ofta 
gränsöverskridande lösningar.  

Miljön i Södertälje påverkas i stor utsträckning av vår nära omvärld och kommunens resurser är 
begränsade. Vi har som mål att Södertälje i ännu högre utsträckning ska kunna bli en stad med 
parker och natur att njuta av. Utvecklingen måste bära detta vidare genom att prioritera 
grönytor och skogsområden vid nybyggnationer för att säkerställa ett park- och naturbaserat 
Södertälje. Vi är kritiska till de många planerade förtätningarna i staden då detta allt som ofta 
innebär mer buller och sämre luft.  

 

Närproducerade varor 

För att öka förståelsen för, och förmedla vikten av, ett hållbart samhälle samt betydelsen av ett 
bevarande av vår biologiska mångfald ska elevernas miljömedvetande stimuleras. Vi bör vidare 
sträva efter att skolmaten ska ha högt näringsvärde och därför inte vara baserad på enbart 
vegetarisk kost. Den ska i den mån det är möjligt vara baserad på svensk matkultur, vara 
närproducerad och helt gratis för eleverna i såväl grund- som gymnasieskola. Kött från djur 
som utsatts för onödigt lidande, till exempel ritualslaktat kött (ofta genom avblodning, ska inte 
förekomma i kommunens verksamhet.  

Sverigedemokraterna vill satsa på närproducerade varor inom Södertälje stads verksamheter. 
Vi menar att denna satsning gynnar såväl arbetstillfällen inom Södertälje som i närområdet. Det 
är dessutom gynnsamt för miljön i stort med kortare transportsträckor. Vi strävar efter en 
levande landsbygd där våra riktade satsningar stärker en framtid för en blomstrande 
närproduktion för kommunen. Vi säger nej till nya vindkraftverk då sådana både är en ineffektiv 
energikälla samt försämrar landskapsbilden. Därför ser vi hellre en ökad användning av 
solceller.  

I miljönämndens uppdrag ingår också tillsynsverksamheten. För att komma tillrätta med de 
illegala verksamheterna i Södertälje behöver vi öka våra insatser mot dem som göder dessa. 
Det gäller både försäljning av smuggelcigarretter, illegala boenden och andra kriminella 
verksamheter. Här måste Södertälje stad tillsammans med berörda myndigheter lägga in en 
extra växel för att bidra i kampen mot den organiserade brottsligheten.  

Vi bor i en kommun där det finns många fantastiska sjöar, vattendrag och våtmarker. Det är ett 
privilegium med en sådan vacker natur. Skydd av dessa är viktiga för natur- och 
kulturmiljövärdena, men också för dricksvattenförsörjningen. Vi strävar efter att sjöar och 
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vattendrag ska vara hållbara. Södertälje kommun ska arbeta mot övergödning i sjöar, 
vattendrag och hav och sanera de förorenade områdena som finns i staden.  

I Södertälje kommun finns idag 24 naturreservat som vi ska vara väldigt stolta över. Från 
Ekoleden i Ytterjärna till Kålsö naturreservat. För att skydda Södertäljes naturvärden behövs det 
en smart och genomtänkt politik. Varje naturreservat är unik och ska ha egna regler och 
riktlinjer för att även den kommande generationen ska ta del av Södertäljes vackra natur.  

För framtida elanvändning- och elproduktion av kvalité behövs fler investerare. Vi är beroende 
av en säker elförsörjning och det är avgörande för att samhället ska fundera. Kommunen ska 
sträva efter att fler elbolag vill etablera sig i staden. Vi behöver någon som driver utvecklingen.  

Teknikutveckling och forskning är A och O för framtidens miljöutmaningar. Smarta lösningar 
kommer från ett gott forskningsklimat. Politiska styråtgärder inom miljöområdet kan vara 
mycket kostsamma för myndigheter, företag och privatpersoner. Alla insatser måste därför 
vara väl förankrade inom etablerad forskning. 
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Sverigedemokraterna i Södertälje föreslår:  

• Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda huruvida större miljövinster skulle kunna 
uppnås i kommunen till en lägre kostnad genom att om allokera delar av dagens 
kommunala  

• Att miljösatsningar till den del av Södertäljes nära omvärld där miljöförstöring och 
nedskräpning är mest allvarlig.  

• Att tekniska nämnden ges i uppdrag att utreda möjligheterna att införa helt avgiftsfri 
parkering för elbilar på alla Södertäljes parkeringar.  

• Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samråd med polisen se till att de lokala 
ordningsföreskrifter som förbjuder EU-migranter från att tigga och campa i Södertälje 
tillämpas och förstärks.  

• Att kommunen ska utvärdera och se över utbudet av laddningsstationer för elbilar.  
• Att kommunen ska ha en plan för utbyggnad av ett väl sammankopplat nät av 

cykelleder.  
• Att kommunen ska eftersträva att upphandla livsmedel från närområdet i största 

möjliga utsträckning.  
• Att alla kommunala beslut bör föregås av en analys av miljöeffekter, lämpligen genom 

en miljöchecklista.  
• Att kommunen bör underlätta källsortering och återvinning så att invånarna stimuleras 

att ta ansvar.  
• Att kommunen ska vid upphandling av livsmedel ställa krav på att produkterna är 

näringsriktiga, hälsosamma och framställts på ett etiskt försvarbart sätt, till exempel 
genom att uppfylla krav på god djurhållning. Kött som har blivit ritualslaktat ska inte 
upphandlas.  

• Att kommunen bör uppmuntras att ursprungsmärka sina matsedlar.  
• Att kommunen ska landsbygdssäkra politiska beslut så att de inte påverkar 

landsbygden på ett negativt sätt.  
• Att kommunen sätter upp mål för minskning av utsläpp. 
• Att kommunen verkar för att värdefulla miljöer ges särskilt skydd i form av naturreservat 

eller naturskyddsområden.  
• Att kommunen skall verka för att lantbrukens utsläpp minskar. Miljönämnden ges i 

uppdrag att utreda anläggning av naturreservat i kommunen. 
• Att Kommunen ska inventera och övervaka de kemiska produkter som finns och 

används i kommunen.  
• Att Södertälje kommun ska hålla sig uppdaterade med den senaste forskningen inom 

energiteknik och fordonsteknik. 
• Att Kommunen ska utarbeta bättre rutiner och handlingsplaner för pandemier 
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Kultur- och fritidsnämnden  

En rik kultur och historia  

Kultur och fritid är väsentliga delar i människors tillvaro, och Södertälje är känd som en 
framstående kultur- och idrottsstad. Samtidigt måste det betonas att varje satsad skattekrona 
på dessa områden tar resurser i anspråk från obligatoriska kärnverksamheter som bland annat 
skola, vård och omsorg. Viktigt i det sverigedemokratiska perspektivet är att bevara och stärka 
den svenska kulturen. I Södertälje vill vi göra detta genom en ökad satsning på Torekällbergets 
friluftsmuseum och det därunder sorterande Biologiska museet. Det kommunala anslaget till 
den hårt kritiserade Oktoberteatern dras in och en bantning av föreningsbidragen genomförs. 
Ungdomsaktiviteter prioriteras. En kulturminnesinventering genomförs.  

Föreningsbidrag kan vara ett utmärkt verktyg i syfte att stödja ideella föreningar, men där 
måste också finnas krav och begränsningar. För det första vill vi se en bidragspolitik med 
tanken att värna svensk kultur och svenska traditioner. Vi vill vidare ha effektivare kontroller av 
hur föreningarna uppfyller de krav som kommunen i egenskap av bidragsgivare ställer samt att 
konsekvenser tillkommer för de föreningar som inte gör det: kommunen måste tydligt visa vad 
som gäller och regelbundet utvärdera insatserna för eventuella omedelbara korrigeringar.  

Vad gäller kommunala satsningar på kultur så vill Sverigedemokraterna fokusera på 
kulturarvsfrämjande arbete, som vi menar har särskilda värden genom att lära oss om vårt arv 
och historia samt genom att fungera identitetsskapande. Att arbeta för att stärka en 
gemensam identitet är kanske viktigare än någonsin för kommuner som Södertälje vars 
sammanhållning påverkats negativt av de senaste decenniernas mycket stora 
invandringsvolymer. Vad gäller kulturverksamhet i övrigt så vill vi särskilt värna kultur för de 
yngre, medan vi anser att biblioteksverksamhet och kulturarvsfrämjande arbete är det som ska 
ges prioritet gällande kultur för vuxna.  

Sverigedemokraternas budget för Södertälje kommun 2023–2025 innehåller stora satsningar 
på kulturarvet i förhållande till övriga partiers budgetförslag i termer av såväl ekonomiska 
resurser som budgetuppdrag. Vi presenterar i vårt budgetdokument en hel uppsättning 
budgetuppdrag med tillhörande finansiering för att stärka kulturarvets och den gemensamma 
svenska och lokala identiteten i kommunen. Kulturpolitiken spänner över många andra politiska 
områden i kommunen och betyder mycket för Sverigedemokraterna vad rör exempelvis 
migration och sammanhållning samt stadsbyggnad.  

Såväl barn som vuxna i dagens Sverige lever alltför stillasittande liv, och där kan kommunen 
göra skillnad genom att i stället uppmuntra till och stödja idrott samt en hälsosam livsstil. Idrott 
fyller naturligtvis större syften än så, inte minst genom den glädje och kamratskap den skänker. 
Därför är ett gott stöd till idrottsrörelsen i kommunen en självklarhet för oss sverigedemokrater.  

 

Högre krav på föreningsbidrag  

Södertälje är en av de städer i Sverige som är mest segregerad. Kommunen har tre områden 
som av polisen klassas som särskilt utsatta och även ett par andra områden som ”enbart” 
klassas som utsatta. Detta är allvarligt och kommunens ledning måste ta problemen med 
integrationen på allvar. 
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En kommun har rätt att ge föreningsbidrag för att gynna ungdomsverksamheter och andra 
föreningar som bedriver verksamhet i en kommun. Det finns många viktiga anledningar till att 
en kommun ska ge bidrag till föreningslivet, men det finns också vissa förbehåll man bör ha 
gentemot att dela ut bidrag till föreningar. Inte minst när kommunen och landet står inför en 
stundande lågkonjunktur. 

Ett tillägg vi inom Sverigedemokraterna vill se till riktlinjerna för föreningsbidrag är att religiösa, 
kulturella och etniska föreningar ej bör få föreningsbidrag. Det är inte en självklarhet att 
föreningar automatiskt ska få statligt eller kommunalt stöd, utan vi anser att de flesta föreningar 
ska stå på egna ben. Kommunen kan sedan prioritera de föreningar som man anser fyller ett 
speciellt syfte och som därför bör få stöd från kommunen. De slags föreningar som vi nämnt 
fyller ett socialt syfte där etniska, kulturella och religiösa grupper bland annat söker socialt 
umgänge, vilket är helt naturligt. Detta är emellertid enligt vår mening inte något som 
kommunen ska prioritera eller behöva stödja.  

Det är viktigt att alla föreningar som erhåller föreningsbidrag från skattemedel också ska följa 
vedertagna demokratiska principer som att låta alla religioner, etniciteter, kulturer och politiska 
åsikter vara delaktiga i föreningarna. Sverigedemokraterna Södertälje ifrågasätter inte deras rätt 
att finnas eller att bedriva sin verksamhet men anser inte att kommunen ska stödja dem 
ekonomiskt eftersom de delvis kan sägas bidra till den segregation och det utanförskap som 
har växt sig stark här i Södertälje kommun. Det kan bland annat försämra möjligheterna för 
nyanlända och andra att integreras i det svenska samhället. 

Ett av de kriterier som har föreslagits i riktlinjerna är att föreningarna måste vara baserade på 
demokratiska stadgar. Det bör därför också finnas en policy som gör att de föreningar som ej 
följer vedertagna demokratiska principer eller är kopplade till icke-demokratiska organisationer 
eller grupper såsom terrorgrupper ej ska få föreningsbidrag från kommunen. Det ska inte 
finnas några undantag från denna regel. 

Dessa skattemedel bör i stället tilldelas verksamheter som hjälper invandrare att integreras in i 
den svenska kulturen och det svenska samhället och stärka deras identitet som svenskar. 

 

Konsthallen  

Sverigedemokraterna föreslår att Södertälje konsthall läggs ner. Vi ifrågasätter behovet av en 
kostnadsslukande inrättning som konsthallen med en heltidsanställd chef och en årskostnad 
på runt 7,5 miljoner kronor. Många av utställningarna – som inom parentes sagt varit sparsamt 
besökta - har därtill haft en vänsterpolitisk slagsida. Eftersom den tillförordnade chefen för 
kultur- och fritidsnämnden till yttermera visso föreslagit långtgående besparingar ser vi 
konsthallen som ett mycket lämpligt besparingsprojekt.  

 

Oktoberteatern  

Oktoberteatern har tilldelats kommunala anslag sedan den kom till kommunen från Malmö 
1978. Om en teater inte klarar av att finansiera sig själv efter så många år verkar det inte som 
att kommuninvånarna är särdeles intresserade av dess evenemang. Därför anser vi inte att det 
är skäligt att fortsätta finansiera en sådan verksamhet som dessutom är ideologiskt 
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vänsterorienterad. Skulle andra politiska verksamheter få sådan finansiering av kommunen? Det 
tror vi inte. Då är det dessutom rent diskriminerande att denna verksamhet får så pass mycket 
finansiering när det finns så mycket annat av värde att stödja som kan gagna invånarna i 
Södertälje kommun på ett bättre sätt. 

 

Bilda en kulturarvsfond 

Sverigedemokraterna vill inventera – och därmed samtidigt investera i - kulturminnena i 
Södertälje kommun. Vi tycker det är viktigt att visa upp och minnas vår fina svenska kultur – 
den som inte har kännedom om historien står inte heller väl rustad att möta framtiden. Vårt 
parti bedömer det därför som nödvändigt att rusta upp, framhäva, och marknadsföra de 
kulturminnen som finns i kommunen till fromma för såväl kommuninvånare som för tillresande 
till vår kommun. Vi föreslår mot denna bakgrund att det i kommunen bildas en kulturarvsfond. 
Att visa upp och vara stolta över vår kultur och vår historia är ett viktigt inslag i 
marknadsföringen av vår kommun.  

  

Torekällberget  

Friluftsmuseet Torekällberget med snart hundraåriga anor är en historisk och kulturell 
grundpelare i Södertälje – en oas som vi vill ge så många kommuninvånare och turister som 
möjligt chansen att besöka. Det är redan många familjer och individer som utnyttjar 
möjligheten att kunna ta del av den välbevarade kulturmiljön i  

denna del av Södertälje. Under sommaren 2020 har Torekällberget bedrivit en framgångsrik 
försöksverksamhet med inträdesavgifter och årskort. En möjlighet som bör diskuteras är att 
införa en sådan modell på permanent basis i syfte att göra Torekällberget mindre beroende av 
kommunala anslag.  

 

Sporthallar i kommundelarna  

Kommundelen Enhörna är i stort behov av en modern sporthall avsedd för såväl de vuxna 
invånarna som eleverna i aktuella skolor. De nuvarande faciliteterna är alldeles för 
underdimensionerade för att klara av ens elevernas behov. Den nyuppförda sporthallen i 
Pershagen skulle kunna tjäna som förebild för den tilltänkta hallen i Enhörna. Vi ser vidare gärna 
att det satsas mer på allmänna idrottsaktiviteter i kommundelarna.  

 

Skytteanläggning  

Vi har många föreningar inom kommunen som är påverkade av kommunledningens planer för 
Almnäs och som förlorar lokaler och platser att träna och att utöva sin hobby. Detta gäller 
både de som är intresserade av jakt och de som är intresserade av skytte som sport. Vi 
sverigedemokrater anser att det är bra med en stor mångfald av olika fritidsaktiviteter och 
sporter inom kommunen och vill därför bistå de skytte- och jaktföreningar som behöver en 
skytteanläggning. Kommunen behöver snarast komma med ett nytt förslag på en plats där en 
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sådan verksamhet kan bedrivas vilken inte skulle störa människor, djur, eller verksamma 
föreningar eller företag. 

 

Motocross / Endurobana  

Det har tidigare funnits en välkänd motocross och endurobana i Södertälje som nu är 
borttagen. Detta har gjort att de många utövarna av dessa sporter och andra intresserade har 
förlorat ett naturligt sätt att kunna utöva sitt fritidsintresse och sport. Detta behöver åtgärdas 
snarast. Vi uppdrar åt kommunledningen samt tjänstemännen att komma med ett förslag på 
plats där dessa föreningar kan få möjlighet att hyra mark för att bygga en bana.  

 

E-sport  

Att erbjuda en modern och bred möjlighet till fritidssysselsättning för våra kommuninvånare 
ska prioriteras. E- sport är en av världens snabbast växande sysselsättning där flera länder 
accepterar utövandet som en del av de sportliga sammanhangen likt exempelvis fotboll och 
ridning. Södertälje borde vara en vägledande kommun för detta genom att skapa 
förutsättningar och stimulera våra medborgare till ett aktivt utövande.  

Idag erbjuder ett fåtal fritidsgårdar ett begränsat antal datorer med program till dessa. Det är 
Sverigedemokraternas mening att förvaltningen ska ges i uppdrag att utreda vad en 
intensifiering och prioriteringen kan innebära för att tillgodose våra kommuninvånares framtida 
behov kring området. 

 

Flytta biblioteket till Gjuteriet 

Stadsbiblioteket ligger idag i Luna, och det kommer enligt oss behöva flytta av två anledningar. 
Det första är att kommunen ändå planerar på att riva Luna för att sedan bygga renovera det. 
Det andra är att vi vill att kommunen ska med tiden sälja Luna. Därför föreslår vi att biblioteket 
som idag ligger i Luna ska förflyttas till Gjuteriet. Gjuteriet har en central och vacker plats vilket 
är perfekt för ett bibliotek.  

  



 

45 
 

 

Sverigedemokraterna i Södertälje föreslår:  

• Att kommunen inrättar en funktion, en så kallad kulturlots, med uppgift att samla in, 
marknadsföra och samordna hur kommunens verksamheter, civilsamhället och andra 
aktörer kan nyttja det lokala kulturarvet. 

• Att kommunen tar fram förslag på hur firandet av traditionella svenska högtider kan 
förstärkas och lyftas fram inom såväl kommunens egna verksamheter som i allmänhet i 
samverkan med andra samhällsaktörer.  

• Att kommunen inrättar och tar fram en modell för en särskild kommunal kulturarvsfond, 
dit exempelvis ideella föreningar, företag och myndigheter ska kunna söka medel för 
ändamål som främjar det svenska kulturarvet.  

• Att kommunen tar fram förslag till särskilda former av kommunalt stöd till ideella 
föreningar i kommunen som arbetar med att främja och levandegöra det svenska 
kulturarvet.  

• Att kommunen tar fram förslag på hur musik- och kulturskolor i kommunen särskilt kan 
arbeta för att levandegöra det immateriella svenska kulturarvet.  

• Att kommunen inrättar ett slags trygghetsmärkning av jogging- och promenadstråk i 
kommunen.  

• Att kommunen ställer demokratikrav på att föreningar som mottager bidrag att de inte 
stödjer eller har samröre med våldsbejakande, kriminella eller diskriminerande 
organisationer.  

• Att kommunen inte ska ge föreningsbidrag till etniska, religiösa eller kulturella 
föreningar, undantaget de nationella minoriteter som är skyddade av lag.  

• Att kommunen inventerar de kulturminnen som finns i Södertälje kommun.  
• Att det kommunala stödet till Oktoberteatern upphör.  
• Att det kommunala stödet för Södertälje konsthall upphör vilket ger en besparing på 

cirka 7,5 mkr.  
• Att kulturpolitiken ska vara inriktad på att värna om svensk kultur och svenska 

traditioner.  
• Att kommunen inför striktare krav kring föreningsbidragen och att konsekvenser tillfaller 

de som inte använder pengarna som avsett var.  
• Att Södertälje kommun skyndsamt tar fram en ny lösning för de skytte- och 

jaktföreningar som är baserade i Södertälje.  
• Att Södertälje kommun skyndsamt hittar en ny plats för de motorintresserade att utöva 

sin hobby.  
• Att fältassistenterna ska få utökade resurser om 2,5 mkr per år för att skapa ett mobilt 

team som aktivt söker upp ungdomar som har hamnat snett.  
• Att kommunen ska inrätta ett e-sport center med tillhörande ungdomsverksamhet. 
• Att kommunen ska flytta biblioteket i Luna till Gjuteriet   
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Tekniska nämnden 

Omtag av taxor och avgifter 

Vi vill se ett omtag av de föreslagna höjda taxorna och avgifterna i tekniska nämnden. Taxorna 
och avgifterna ska vara baserade på faktiska kostnader och underlag för den tid och arbete 
som går åt. De behöver vara rimliga och ska inte vara dyrare än nödvändigt. Det skall 
underlätta för etablering och exploatering, så att kommunen kan växa.  

 

Effektivisera gatubelysningen  
Sverigedemokraterna föreslår att kommunen investerar i den fysiska miljön för att på ett 
effektivt sätt förebygga brott och samtidigt öka tryggheten för invånarna i kommunen. Detta 
genom att kraftigt upprusta och utöka gatubelysningen i hela kommunen vid gångstråk och 
andra platser där människor vistas. Människor måste kunna röra sig riskfritt inom kommunen 
och alla ska kunna känna sig säkra under sin väg hem eller till andra platser i kommunen 
oavsett om de kör bil, tar bussen, cyklar eller går. Det är därför vår mening att en 
belysningsstrategi ska tas fram där tydliga riktlinjer och mål för verksamheten fastställs.  

 

Förbättra och underhålla infrastrukturen  

Det finns en omfattande infrastruktur i Södertälje kommun, tyvärr har denna inte varit något 
speciellt prioriterad vilket nu istället har gett alarmerade följder från besiktningsprotokoll gjorda 
på exempelvis broar- och viadukter för att inte tala om medborgare som dagligen poängterar 
ett sviktande vägnät där pott hål blivit något av en normaliserad företeelse. Det är 
Sverigedemokraternas mening att infrastrukturen ska vara väl planerad och väl underhållen. 
Därför föreslår vi ökade resurser till både förbättring av befintlig infrastruktur men också för en 
god planerad underhållning som ska fortsätta utspelas för framtiden. 

 

Gång- och cykelvägar till, från och vid skolor  

Barn och ungdomar behöver säkra gång- och cykelsträckor till, från och inte minst vid skolan. 
Vi vill därför prioritera, analysera, planera och låta utföra ett intensifierat projekt för trygga GC-
vägar, samt se över belysning på viktiga överfarter så att fler barn kan cykla säkert till skolan 
och fritidsaktiviteter oavsett tiden på dygnet. Förvaltningen behöver se över varje enskild 
skolas olika förutsättningar för trygga gång- och cykelvägar.  

 

Upprustning av skolgårdar  

Många skolor lider idag av undermåttligt underhållna skolområden. Det är vår mening att 
tekniska nämnden ska prioritera de delar av förvaltningens ansvarsområden för att i den största 
mån det är möjligt att rusta upp skolgårdar, det kan exempelvis handla om ombyggnad för en 
bättre dagvattenhantering eller uppsättning av effektivare, tryggare och behagligare belysning.  
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Jordbruksmark  

Södertälje kommun är i en process av omstrukturering och bebyggelse. Det är 
Sverigedemokraternas mening att vid planering av olika planläggningar verka för att 
jordbruksmark alltid ska prioriteras att förbli jordbruksmark, om detta inte är möjligt ska ny 
jordbruksmark planeras och ersättas på annan lokalisering inom kommunen.  

 

Offentliga toaletter ska vara tillgängliga – för hela Södertälje  

Idag finns det bara ett fåtal offentliga toaletter runtom kommunens område. En detaljerad 
planering och kartläggning av offentliga toaletter pågår. Det är vår mening att kommunen ska 
kunna erbjuda offentliga toaletter runtom hela Södertälje kommun, innerstad som 
kommundelar samt även vid de mest besökstäta resmålen som exempelvis större badplatser 
eller naturreservat. Dessa ska även vara kostnadsfria.  

 

Ladd-infrastruktur  

För en grön omställning av fordonsflottan behövs det krafttag kring koordinering och planering 
samt genomförande av utbyggnad av en fungerande och hållbar ladd infrastruktur. Staten är i 
full fokus att ge ekonomiskt stöd till exempelvis kommuner som väljer att prioritera en 
utbyggnad av ladd infrastrukturen, Södertälje kommun får inte halka efter marknadens 
nuvarande och kommande behov. Därför är det vår mening att kommunens ska skapa en 
Laddinfrastruktur-strategi där tydliga mål och riktlinjer fastställs som kommunen och Telge 
koncernen kan arbeta efter.  

 

Parkeringstaxan  

Avgiften att parkera utmärker sig kraftigt i Södertälje kommun där priser är satta på en väldigt 
hög nivå. Näringslivet rapporterar att potentiella kunder i stället drar sig till andra områden, som 
exempelvis Gallerian i Skärholmen där parkering erbjuds kostnadsfritt i 3 timmar med P-skiva. 
Det är Sverigedemokraternas mening att parkeringstaxan ska utvärderas och senare revideras 
där förslag på en kraftig reducering av taxan ska ställas mot att även senare kunna gå över till 
en mer omfattande kostnadsfri användning av exempelvis P- skiva, detta är något som ska 
prägla hela kommunen.  

 

Emissionsklassade områden  

Södertälje kommun är en stad där tung trafik förekommer i allra högsta grad. Miljön inom 
innerstaden står inför enorma påfrestningar i form av luftföroreningar, då med vägtrafiken som 
stor bidragande orsak.  

Transportstyrelsen ansvarar för regler om avgaser och buller från fordon, men det är upp till 
kommuner att vid behov själva ta ställning till om åtgärder kan behöva göras. Genom att 
exempelvis utestänga vissa tunga fordon (lastbilar och bussar) från stadskärnor och andra 
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särskilt miljökänsliga områden skulle avgasutsläppen sannolikt minska och med det öka 
luftkvalitén. Sverigedemokraterna ser gärna att Södertälje kommun ser över möjligheterna 
kring detta. 

 

Elsparkcyklar i Södertälje stad 

Södertälje kommuns förvaltning har idag inställningen att ”för närvarande neka etableringen av 
delade tjänster för elsparkcyklar i Södertälje”. Sverigedemokraterna anser att ett sådant 
ställningstagande idag inte längre håller och står i vägen för att stadskärnan skall bli mer lukrativ 
att bo och vistas i. Vi behöver kunna ha fokus på rörlighet, flexibilitet och ett miljövänligt 
grönare alternativ till kortare resor i innerstaden. Sverigedemokraterna ser därför gärna att 
etablerade företag ges möjligheten att erbjuda delade elsparkcykeltjänster. 

 

Avskaffa dubbdäcksförbudet 

Hösten 2023 fattades ett beslut först i tekniska nämnden och sedan i kommunfullmäktige om att 

införa ett dubbdäcksförbud hösten 2025 från Birkakorset över klaffbron till Turingekorset. 

Sverigedemokraterna var starkt emot detta beslut då alternativa åtgärder för att minska PM10 

halterna inte ansågs tillräckligt utredda. Då ingen ny information har inkommit vill 

Sverigedemokraterna avskaffa dubbdäcksförbudet snarast. 
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Sverigedemokraterna Södertälje föreslår:  

• Att budgeten för beläggning av vägnätet samt gång- och cykelvägar ökas för 
kommande år.  

• Att budget för underhåll av broar- och viadukter ökas för kommande år. 
• Att tekniska nämnden ser över taxorna och avgifterna 
• Att förvaltningen utreder Södertälje kommuns infrastruktur innehållande av stärkande 

förbättringar och prioriteringar kring underhåll och lämnar en rapport med förslag till 
nämnd om åtgärder och plan för framtida underhållsdrift.  

• Att ge förvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheten till emissions klassade 
områden.  

• Att förvaltningen ser över samtliga skolors individuella förutsättning för säkra gång- och 
cykelvägar.  

• Att förvaltningen ser över samtliga skolors förutsättningar av rena, trygga och säkra 
skolgårdar.  

• Att förvaltningen utlämnar jordbruksmark i den största mån det är möjligt vid 
planläggning och att vid den mån detta inte är möjligt då ersätta planlagd bebyggd 
jordbruksmark med ny jordbruksmark på annan lokalisering inom kommunen.  

• Att offentliga toaletter ska erbjudas kostnadsfritt i hela Södertälje kommun, city som i 
kommundelarna samt vid de mest besökstäta områdena.  

• Att en ladd infrastruktur-strategi ska tas fram med tydliga mål och riktlinjer.  
• Att förvaltningen i samarbete med Telge koncernen genast intensifierar ett arbete 

utifrån ladd infrastruktur-strategin och söker statliga medel för genomförande.  
• Att parkeringstaxorna ställs inför en revidering där fokus handlar om reducering av 

taxan men även i ett längre perspektiv att helt övergå till kostnadsfri P-skiva.  
• Att förtroendevalda i nämnden ska göra förberedelser för att erbjuda företag att 

etablera elsparkcykeltjänster i Södertälje kommun. 
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Stadsbyggnadsnämnden 

Södertälje ska vara en attraktiv kommun att bo i 

Allt för ofta tänker politiker, stadsplanerare, byggherrar och arkitekter enbart på de enskilda 
bostäderna och byggnaderna och inte på helheten. Vi Sverigedemokrater anser att ett 
områdes attraktivitet avgörs av dess form av gestaltning och hur den samspelar med 
omgivningen. Södertälje behöver detaljplaner som fokuserar på helhetsperspektivet. För att 
göra Södertälje attraktivt att bo i igen behöver framför allt trygghet och ordning råda först. Sen 
behöver kommunen agera mer serviceinriktat för att se till att företag ska vilja etablera sig i 
Södertälje, som har ett unikt läge, och samtidigt effektivisera processer och handläggning så 
att de går snabbare. 

 

Omtag av taxor och avgifter 

Vi vill se ett omtag av de föreslagna höjda taxorna och avgifterna i stadsbyggnadsnämnden. 
Taxorna och avgifterna ska vara baserade på faktiska kostnader och underlag för den tid och 
arbete som går åt. De behöver vara rimliga och ska inte vara dyrare än nödvändigt. Det skall 
underlätta för etablering och exploatering, så att kommunen kan växa.  

 

Trädgårdsstaden Södertälje  

Förtätningen av Södertälje är inte ett självändamål. Södertälje ska växa organiskt i paritet med 
hur många som vill bo i kommunen. Detta ska främst ske genom villor och radhus samt 
bostadsrätts-fastigheter. Bostadsrätter kan byggas nära stadskärnan och i övriga redan 
förtätade områden. Flerbostadshus har historiskt skapat områden som i en framtid har blivit 
problematiska för samhället. Vi ska inte bygga ut våra socioekonomiskt utsatta områden utan 
främst ska våra invånare äga sina egna boenden. Detta gäller speciellt på landsbygden där det 
har föreslagits att bygga flerbostadshus i områden som idag endast har villor och radhus. Detta 
skulle vara förödande och totalt ändra gestaltningen av dessa bostadsområden till det sämre. 

 

Miljö vid byggnationer  

Sverigedemokraterna vill se mer grönska i centrum. Grönområden är viktiga för att invånare 
ska trivas bättre och även få bättre luftkvalitet. Därför vill vi plantera fler träd i centrum och i 
andra områden vid nybyggnation, för att skapa en trivsammare miljö. När nya 
bostadsområden planeras eller nya detaljplaner tas fram ska grönområdena ha en viktig del av 
att skapa en trivsam och hållbar stadsmiljö. Detta behöver reflektera resten av området och 
smälta väl in i omgivningen. 

 

Ett Södertälje med bilar 

Södertälje är en av de kommunerna med störst andel bilförare. Därför ser vi med oro på den 
politiska majoritetens vilja att införa dubbdäcksförbud på våra gator i Södertälje. Vi anser inte 
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att det finns nog med bra argument för att tvinga fram ett politiskt beslut som kommer slå hårt 
mot Södertälje stadskärna, såväl som riskera livet på bilister under vinterhalvåret. 

 

Minskade energiuttag  

Sverigedemokraterna vill se att kommunen skapar en tillåtande solcellspolicy. Verkligheten bör 
beaktas när krav på bygglov/tillstånd behövs för att sätta upp solceller på tak. Många 
byggnader är bevarandevärde men så länge inga ombyggnationer av tak krävs så bör man 
vara tillåtande.  

 

Förenkla hanteringsprocessen för småhus:  

Bli mer serviceinriktade när privatpersoner söker bygglov för småhus eller attefallshus. 
Attefallshusen kan idag användas som en slags komplementbyggnad, så som exempelvis 
uthus, förråd, växthus eller bastu. Det skulle med tiden kunna innebära att fler personer 
anmäler intresse för att bygga attefallshus, vilket skulle innebära att stadsbyggnadsnämnden 
kan göra sig med ekonomiskt gångbar med de ökade inkomsterna. 

 

Aktiv vid miljörisker:  

När tips från allmänheten kommer om olika typer av markarbeten / utfyllningar som kan vara 
olovliga / miljöfarliga bör kontoret agera snabbare samt planera ihop med miljökontoret. 
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Sverigedemokraterna Södertälje föreslår:  

• Att stadsbyggnadsnämnden verkar för att plantera fler träd i centrum för att skapa en 
trivsammare miljö 

• Att stadsbyggnadsnämnden på långsikt planerar för att prioritera bygge av villor och 
radhus, i stället för flerbostadshus. 

• Att stadsbyggnadsnämnden bör för att skapa en mer tillåtande solcellspolicy. 
• Att stadsbyggnadsnämnden blir mer serviceinriktade när privatpersoner söker bygglov 

för småhus eller attefallshus. 
• Att stadsbyggnadsnämnden efter tips från allmänheten gällande olovliga eller 

miljöfarliga projekt, bör agera resolut med miljökontoret. 
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Arbets- och näringslivsnämnden 

Åtgärder mot segregation och bidragsberoende 

Det finns många anledningar till att Sverige präglas av segregation bidragsberoende. 
Mångkultur och ohållbar migrationspolitik är två av dem. 

Södertälje behöver idag mer än någonsin en politik för att bryta utanförskapet och för att 
bygga en gemensam stad med stärkt social tillit. Vi är övertygade om att de som är med och 
bygger upp sitt lokalsamhälle också är mer benägna att ta ansvar. Sammanhållning innebär ett 
gemensamt kollektivt ansvar för det område man bor och verkar i. Det allra viktigaste arbetet 
med att förändra våra utsatta områden kommer de boende själva behöva stå för, men de 
kommer behöva hjälp och stöttning både från kommunalt och nationellt håll. Tillsammans gör 
vi detta möjligt. Det är viktigt att inkludera alla i ett samhälle. Integration är ytterst viktigt för att 
bekämpa utanförskap och laglöshet. Kulturell gemenskap skapar en sammanhållning som 
leder till minskad segregation.  

Enligt en färsk studie från BRÅ kan det konstateras att socioekonomiska faktorer är en svag 
förklaring till den omfattande kriminalitet vi ser i Sverige idag. Med andra ord har den rådande 
nyliberala saft-och bulle politiken misslyckats och det kommer krävas en ny vision med fokus 
på lag och rättvisa. Det är inte fler fritidsgårdar som kommer lösa kriminaliteten, utan fler poliser 
och ökad fokus på integration. 

Sverigedemokraterna vill att Södertälje kommun ska fokusera på fler utbildningsinsatser, i stället 
för att stödja segregerade områden ekonomiskt och öka utanförskapet. Människor väljer själva 
om de vill förbli isolerade eller inte. Sverigedemokraterna vill hjälpa de som vill ha hjälp och ge 
bästa förutsättningarna för att assimileras in i samhället. Att ge information om riksdagsvalet, ha 
radiosändningar eller hur man söker bidrag på andra minoritetsspråk är inte vägen till en 
samhällsgemenskap. 

Målet är att alla ska ta ansvar för sitt eget och sina barns liv. Södertäljes insatser skall stödja den 
nyanlände till eget ansvarstagande för att komma in och etablera sig i det svenska samhället.  

Inom ramen för integration behöver vi ställa tydligare krav på den som kommit till Södertälje 
och Sverige för att bygga sig ett eget liv här. I Södertälje kommun ska vi ha ett bra samarbete 
mellan Arbetsförmedlingen och företagen i kommunen, för att få ut fler 
försörjningsstödstagare i eget arbete. Det är viktigt att ha i åtanke att den svenska 
välfärdsmodellen bygger på att en hög grad av egenförsörjning, där utgifterna aldrig får 
överstiga intäkterna. 

Det gäller framför allt vikten av att lära sig svenska språket och att göra sig anställningsbar 
samt att komma i egenförsörjning. Men integration är mer än ett jobb. En viktig del i 
integrationen är att anpassa sig efter det svenska samhället och de normer och värderingar 
som gäller här. God förståelse och kunskap om vad som gäller i Sverige ökar möjligheten att 
komma in i det svenska samhället. 
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Näringslivet 

Varje kommuninvånare som är sysselsatt inom någon form av yrkesverksamhet medför 
skatteintäkter för kommunen samtidigt som utgifterna för ekonomiskt bistånd och andra 
åtgärder minskar. Tillgång till kompetent arbetskraft och ett gott företagsklimat är avgörande 
för sysselsättningen i en kommun. En kommun som är beroende av några få stora företag är 
sårbar - därför är det viktigt att det också finns många små företag i en kommun. I Södertälje 
är vi nu i ett läge där vi har två stora företag men även en del mindre företag. Det är emellertid 
viktigt att företagen känner att kommunen är tillmötesgående och stödjer deras verksamhet. Vi 
föreslår därför att det upprättas ett särskilt företagscenter där företrädesvis småföretagare kan 
få stöd och vägledning. 

Sverigedemokraterna vill även att kommunen aktivt ska verka för att skapa förutsättningar för 
konstruktiva former av samarbete mellan myndigheter, näringsliv och utbildningsväsende. 
Södertälje har en hög arbetslöshet, och många av de arbetssökande är invandrade. I de allra 
flesta fall är dessa arbetslösa på grund av att de inte har rätt kompetens eller utbildning. Det är 
därför av synnerlig vikt att vi i vår kommun har ett fungerande samarbete mellan nämnda 
instanser så att de som står utanför arbetsmarknaden kan på ett konstruktivt sätt få den 
utbildning eller kompetens som behövs för att få ett jobb. Ibland kan det vara språket, i andra 
fall en yrkesutbildning och ibland en plan för att gå en högre utbildning som senare kan leda till 
ett jobb. Det behöver ställas krav och förväntningar på dessa invånare att i högre utsträckning 
fullfölja insatserna och inte tillåtas gå från den ena insatsen till den andra i flera år. 

 

Reformera arbetsmarknadsåtgärderna  

Vi föreslår att man utreder arbetsmarknadsåtgärderna och de organisationer och företag som 
är involverade för att se över vad som faktiskt fungerar och leder till ett riktigt jobb. Människor 
ska inte sitta fast i arbetsmarknadsåtgärder i flera år som är fallet idag. Vi anser att de icke-
fungerande verksamheterna ska läggas ner, och att de verksamheter och åtgärder som man 
ser fungerar ska breddas och utökas. Vi ser inte att kommunen idag vill utreda detta då det är 
viktigare att människor inte är arbetslösa, och så länge de är inkörda på ett program inom 
dessa arbetsmarknadsåtgärder anses de inte vara arbetslösa. Vi bryr oss mer om människorna 
och att de faktiskt får ett riktigt jobb, inte ett subventionerat arbete eller meningslös utbildning 
som inte leder någonstans. Det är inte statistiken eller bilden av Södertälje som är det viktigaste 
i dessa lägen, det är att vi har fungerande åtgärder som hjälper på riktigt. Att se till att våra 
invånare får ett jobb, på riktigt. 

 

Större samverkan med våra vänorter 

I vårt arbete för att sätta Södertälje kommun på kartan, ser vi en klar fördel i att utöka 
vårt samarbete med de vänorter vi har runt om i världen. Vi vill se ett utökat samarbete 
med våra vänorter för att på så sätt uppmuntra turism, dialog och nyfikenhet på vår 
fina stad.  
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"Destination Södertälje” 

Det är viktigt att Södertälje behåller ett stadigt inflöde av människor som vill besöka 
eller flytta till Södertälje. Vi vill utreda möjligheten att införa ett “Destination Södertälje”, 
vilket skulle bli ett företag eller en ekonomisk förening vars mål är att stödja 
besöksnäringen och attrahera både företag och besökare till Södertälje. 
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Sverigedemokraterna Södertälje föreslår:  

• Att kommunen har tydliga krav på arbetslösa och de försörjda på bidrag att de ska 
komma in i egen försörjning. 

• Att kommunen systematiskt kvalitetssäkrar och följer upp mottagande och 
integrationsarbete av nyanlända. 

• Att kommunen strävar efter att nyanlända under etableringsperioden aktivt deltar i 
integrationsarbetet för att kunna bli självförsörjande med egen bostad. 

• Att kommunen ställer krav på att nyanlända genomför en obligatorisk 
samhällsorienteringskurs och fullgör SFI, med risk för att annars förlora rätten till vissa 
bidrag. 

• Att kommunen ställer krav på personer som lever i utanförskap att lära sig svenska 
språket via SFI och vidare kurser samt aktivt deltar i aktiviteter som ska leda till jobb, 
med risk att annars förlora rätten till vissa bidrag. 

• Att aktivitetskrav införs för personer som erhåller ekonomiskt bistånd. 
• Att kommunen arbetar för att främja samverkan med våra internationella vänorter. 
• Att kommunen med tiden etablerar ett ”Destination Södertälje”, med målet att locka 

fler människor som vill flytta till Södertälje och idka handel. 
• Att kommunen arbetar för att reformera arbetsmarknadsåtgärderna. 
• Att kommunen ska verka för att skapa förutsättningar för konstruktiva former av 

samarbete mellan myndigheter, näringsliv och utbildningsväsende. 
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